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بازهم کنکوراز راه رسید تا علاوه بر 1119436داوطلب شرکت 
کننده در نوبت دوم کنکور 1402خانواده آنان نیز در خوف و 
رجا قرار بگیرند. نوبت دوم آزمون سراسری سال 1402 روز های 
در  و  اصلی  فرعی، 662 حوزه  در 19۵۵ حوزه  تیر  و 1۵   14
41۷ شهرستان و 13 حوزه امتحانی خارج کشور برگزار می شود. 
خانم ها 6۸۷ هزار و 420 نفر و آقایان 432 هزار و 16 نفر هستند 
که 61 درصد زنان و 39 درصد مردان در این آزمون نام نویسی 
کردند. گروه آزمایشی علوم تجربی با 4۸۵ هزار و 3۵ نفر بیشترین 
داوطلب و گروه آزمایشی هنر با 61 هزار و ۷02 کمترین داوطلب 
را در برمی گیرد و در گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی 136 هزار 
و ۸۵1 نفر، در گروه علوم انسانی 343 هزار و ۵۵1 نفر، در گروه 
آزمایشی زبان های خارجی 92 هزار و 29۷ نفر شرکت کرده اند.

گروه  کنندگان  شرکت  تعداد  برعکس  اما  هرمزگان  استان  در 
آزمایشی علوم انسانی بیش از سایر شرکت کنندگان در گروه های 
آزمایشی دیگر است. 20 هزار و 933 داوطلب هرمزگانی 13 هزار 
و ۷60 نفر داوطلب زن و هفت هزار و 223 نفر مرد در نوبت دوم 
کنکور سراسری 1402ثبت نام کرده اند. یک هزار و ۵۸1 نفر از 
این داوطلبان رشته علوم انسانی را مردان و سه هزار و 4۸ نفر زنان 

تشکیل می دهند...

ادامه صفحه 6

سرمقاله

به قلم: سردبیر

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان با اشاره به اینکه 
خردادماه امسال 1۸0 میلیارد ریال پاداش به مشترکان برق 
بیشترین  استان  پرداخت شد، گفت: شهرهای شرق  خانگی 
پاداش خوش مصرفی را در ماه دریافت کردند. محمد کریمی 
افزود: از تعداد 262 هزار و 339 قبض صادر شده در خردادماه، 
یادآورشد:  شد.وی  پاداش  مشمول  قبض  و 9۵0  هزار   134
این در حالی است که پارسال نیز مبلغ یکهزار میلیارد تومان 
پاداش مدیریت مصرف برق به مشترکان در حوزه های مختلف 
پرداخت شد که مردم این استان بالاترین رقم پاداش در کشور 
را داشتند. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان ادامه 
داد: استقبال این مشترکان در سال گذشته 60 درصد بود که 
و خوشبختانه  شد  منظور  آن ها  در صورتحساب  پاداش  این 
در خردادماه امسال نیز در بخش خانگی 10 درصد کاهش 
مصرف برق نسبت به مدت مشابه سال گذشته محقق شد. وی 
خاطرنشان کرد: استان هرمزگان به دلیل قرارگیری در منطقه 
گرمسیری یک، میزان الگوی مصرف ماهیانه برق آن، 2 هزار 
کیلووات ساعت است و اگر صرفه جویی مناسبی در دوره خرداد 
تا شهریورماه امسال داشته باشد، مشمول پاداش های خوش 
مصرفی می شود.کریمی گفت: این تعرفه برق هرمزگان، بسیار 
پایین تر از دیگر نقاط کشور است که در مدت 9 ماه از سال 
)بویژه خرداد تا شهریور( لحاظ می شود و تنها سه ماه پایانی 

اعمال می شود. مدیرعامل  تعرفه عادی  با  برق مصرفی  سال 
اجرای  کرد:  اضافه  هرمزگان  برق  نیروی  توزیع  شرکت 
برنامه های مدیریت مصرف برق در بخش های اداری، کشاورزی، 
صنعتی، تجاری و خانگی هرمزگان با آغاز روزهای گرم سال 
از 1۵ خردادماه جاری آغاز و تا پایان شهریورماه ادامه می یابد 
که همه مشترکان ملزم به رعایت الگوی مصرف و مدیریت آن 
هستند.وی گفت: میزان مصرف برق امسال طبق تکلیف وزارت 
نیرو به شرکت توزیع برق استان هرمزگان، 294 مگاوات است 

که می طلبد این مدیریت مصرف را اعمال کنیم.
تعیین پاداش برق به مشترکان هرمزگان براساس 

الگو
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان با اشاره به پاداش 
های درنظر گرفته شده برای مشترکان گفت: مصرف مشترکان 
از صفر تا نصف الگو و به ازای هر کیلووات ساعت صرفه جویی 
هزار تومان، از نصف تا الگوی مصرف به ازای هر کیلووات ساعت 
۷۵0 تومان پاداش دریافت می نمایند.وی بیان کرد: همچنین 
اگر مشترکان بتوانند از الگوی مصرف تا یک و نیم برابر الگوی 
در نظرگرفته شده صرفه جویی داشته باشد، به ازای هر کیلووات 
ساعت ۵00 تومان پاداش دریافت می کنند.کریمی در خصوص 
تعرفه برق نیز اظهار کرد: در این استان مصرف بین صفر تا هزار 
کیلووات ساعت 200 ریال هزینه، از هزار تا 2 هزار کیلووات 
ساعت 223 ریال و از 2 هزار تا سه هزار کیلووات ساعت نیز 
مبلغ 241 ریال هزینه دارد.این مسوول با اشاره به اینکه سعی 
داریم در تابستان امسال خاموشی نداشته باشیم، گفت: برای 
تنظیم مصرف تولید برق در استان هرمزگان نیاز به همکاری 
باشد  نداشته  وجود  همکاری  این  اگر  که  بخش هاست  همه 
موجب خاموشی های احتمالی خواهد شدمدیرعامل شرکت 
توزیع برق هرمزگان با اشاره به اینکه سقف الگوی مصرف برق 
مشترکان خانگی ماهانه 3 هزار کیلووات ساعت است، تصریح 
کرد: برای مشترکان پر مصرف نیز جریمه در نظر گرفته شده 
است.کریمی در پایان گفت: هرمزگان ۷40 هزار مشترک برق 

دارد که ۸2 درصد آن در بخش خانگی است.

پاداش خوش مصرفی  به مشترکان برق در شرق هرمزگان  

نهمین جشنواره انبه  و گل یاسمین مینابنهمین جشنواره انبه  و گل یاسمین میناب

روابط عمومی شرکت توزیع برق هرمزگان
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آماده میزبانی هستیم :

فرش قرمز زیرپای سرمایه گذاران 
ترک

با  وبیناری  نشست  در  هرمزگان  استاندار 
ترکیه  کشور  خصوصی  بخش  سرمایه گذاران 
گفت: آماده میزبانی از سرمایه گذاری ترکیه ای 
هستیم. مهدی دوستی در این نشست با اشاره 
خصوص  به  هرمزگان  ویژه  ظرفیت های  به 
منظور  به  افزود:  بنادر  و  لجستیکی  در حوزه 
شناخت بیشتر سرمایه گذاران بخش خصوصی 
از ظرفیت های  بازدید میدانی  و  ترکیه  کشور 
از هیئت های تجاری و  میزبانی  آماده  استان، 
سرمایه گذاری این کشور هستیم.وی بیان کرد: 
شهر لجستیکی هرمزگان ظرفیت ویژه ای برای 
سرمایه گذاری دارد و آماده ایم با تخصیص زمین 
در شهر لجستیکی امکان طراحی را برای موارد 
قرار  سرمایه گذاران  اختیار  در  نیز  نیاز  مورد 
دهیم.نماینده عالی دولت در استان هرمزگان، 
خلیج فارس  جزایر  ظرفیت خاص  به  اشاره  با 
داریم  آمادگی  گفت:  سرمایه گذاری  حوزه  در 
تور سرمایه گذاری نیز برای بازدید از جزایر این 
استان برگزار کنیم تا بخش خصوصی ترکیه 
از نزدیک با ظرفیت جزایر خلیج فارس آشنا 

شوند.

قدردانی رییس دانشکده 
داروسازی هرمزگان ازرئیس

  اتاق بازرگانی 

دارویی  علوم  و  داروسازی  دانشکده  رییس 
و  بازرگانی هرمزگان  اتاق  رییس  از  هرمزگان 
اعضای هیات رییسه و هیات نمایندگان اتاق 
برای کمک در امور سلامت محور و کمک به 
با اهدا لوح  احداث ساختمان جدید داروخانه 
امید  دکتر  پیم  متن  نمود.در  تشکر  و  تقدیر 
صفا آمده است : بی شک سلامتی بزرگترین 
عطیه الهی برای بشر و تلاش در راستای تحقق 
ترین  ارزش  با  از  یکی  جامعه  آحاد  سلامتی 
رهگذر  این  در  و  گردد  می  محسوب  اعمال 
تداوم  مایه  سلامت  عرصه  از  حمایت  افتخار 
بیشتر ارتقاء سطح سلامت جامعه خواهد بود.

مادی  های  حمایت  از  دانم  می  لازم  برخود 
محترمتان  همکاران  و  حضرتعالی  معنوی  و 
اتاق  نمایندگان  هیئت  و  رئیسه  هیئت  در 
 (( جدید  ساختمان  احداث  جهت  بازرگانی 
علوم  دانشگاه  روزی  شبانه  آموزشی  داروخانه 
پزشکی استان هرمزگان(( به عنوان داروخانه 
مرجع به منظور ارائه خدمات مطلوب به مردم 
شریف استان هرمزگان و استان های مجاور؛ 
تشکر و قدردانی بعمل آورم.از ایزد یکتای توانا، 
تمنا دارم همواره نقش موثر و مطلوب در راه 
سرافرازی و سربلندی کشور عزیزمان ایران ایفا 

نمایید.

خبر

غدیر متعلق به همه مسلمانان است 

گروه خبر،عبدالعلی پوراشرف: نماینده ولی فقیه در 
هرمزگانگفت : غدیر متعلق به شیعه نیست اگر شیعه 
بخواهد غدیر را مصادره کند هم به خود و هم به غدیر 

جفا کرده و همه مسلمانان در اصل مسئله غدیر اتفاق 
نظر دارند ولی در شئون غدیر اختلاف نظر دارند که 
جای اشکال نخواهد بود.حجت الاسلام و المسلمین 
ثقل  نقطه  غدیر،  اینکه  بیان  با  زاده  عبادی  محمد 
وحدت امت اسلامی است نه منشأ اختلاف، عنوان کرد: 
غدیر پنجره ای به روی جامعه اسلامی باز کرده است 
وی  بر مشارکت همه جانبه مردم در برپایی هرچه 

باشکوهتر مراسم عید غدیر تاکید کرد. 
جشن  برگزاری  برای  خواست  شهروندان  از  وی 
عید غدیر تلاش کنند تا اجتماع بزرگی در روز عید 
غدیر شکل گیرد.دکتر عبادی زاده  گفت: وظیفه ما 
مسلمانان است که برای غدیر تبلیغ کنیم و این روز 

را زنده نگه داریم و همه به میدان بیاییم.امام جمعه 
بندرعباس افزود: همه شهروندان با هر نیتی و هر قدر 

در توان دارند، می توانند در این جشن شرکت کنند.
تاکید  مورد  بسیار  غدیر  زیارت  خواندن  گفت:  وی 
است و اهل بیت )ع( بسیار به آن سفارش کرده اند. 
نماینده ولی فقیه در هرمزگان افزود: زیارت غدیر باید 
بین جوانان بیشتر ترویج و حتی به عنوان کتاب درسی 
جشن  شود.مراسم  تدریس  آموزشی  کارگاه های  در 
عیدغدیر در بندرعباس روز جمعه از ساعت 1۷ تا 22 
از اسکله شهید حقانی تا بازار ماهی فروش ها برگزار 
می شود.از عید قربان تا عید غدیر به عنوان دهه امامت 

و ولایت نامگذاری شده است.

گلباران محل شهادت مسافران پرواز 6۵۵ در خلیج فارس

هواپیمای   6۵۵ پرواز  شهدای  خانواده های  حضور  با 

جمهور  رییس  پارلمانی  معاون  ایرباس،  مسافربری 
بی  مسافر   290 شهادت  محل  استانی  مسئولان  و 
گناه که به دست امریکا در خلیج فارس به شهادت 
رسیدند، گلباران شد. معاون پارلمانی رئیس جمهور 
شهید  ناو  عرشه  برروی  حضور  با  و  بندرعباس  در 
به  حمله  در  آمریکایی ها  جنایت  گفت:   ، ناظری 
هواپیمای مسافربری ایران هرگز فراموش نمی شود و 
این تنها یکی از جنایات آمریکایی هاست که هیچ 
توجیهی ندارد.سید محمد حسینی با اشاره به اینکه 
جنایتی  هر  اهدافشان  پیشبرد  برای  آمریکایی ها 
پاک  هرگز  ننگ  لکه  این  افزود:  می شوند،  مرتکب 

نخواهد شد.حسینی افزود: آمریکایی ها با وجود اتفاقاتی 
که در کشورشان رخ می دهد همچون حمل آزاد سلاح و 
کشته شدن مردم در تیراندازی های خیابانی و مدارس و 
شکنجه در زندان ها باز هم مدعی حقوق بشر هستند.وی 
گفت: جنایات آمریکا باید برای مردم بازگو و تبیین شود 
تا تحت تاثیر شعار های آمریکا در دفاع از حقوق بشر 
و دموکراسی قرار نگیرند.معاون پارلمانی رئیس جمهور 
گفت: شهدا و خانواده های آن ها ایثار و فداکاری کردند تا 
کشور ایران سربلند باشد و این پرچم همچنان در اهتزاز 
بماند.ملت ایران خودشان را مدیون خون شهدای پرواز 

6۵۵ و دیگر شهدا می دانند.

وجود یک دانشگاه علوم پزشکی در هرمزگان نگران کننده است

اعضای  اساتید،  با  دیدار  در  فرد  باقری  ابوالفضل  دکتر 
هیأت علمی و مدیران گروه های پزشکی دانشگاه علوم 

پزشکی هرمزگان، افزود: پیشرفت علوم پزشکی و تربیت 
دانشجویان در حوزه آموزش مرهون تلاش ها و زحمات 
شبانه روی اعضای هیأت علمی و کادر آموزشی دانشگاه 
است و به همین دلیل شیرین ترین بخش سفرهای کاری 
بنده به استان ها و دانشگاه های علوم پزشکی کشور دیدار 
با اعضای فرهیخته هیأت علمی است. باقری فرد با ابراز 
در  پزشکی هرمزگان  علوم  دانشگاه  از عملکرد  رضایت 
حوزه های بهداشت، درمان، تحقیقات و علوم پزشکی، 
جغرافیایی  وسعت  و  گستردگی  علی رغم  کرد:  تصریح 
دویست  و  هزار  یک  از  بیش  طول  همچنین  و  استان 
کیلومتر نوار ساحلی از شرق به غرب هرمزگان، متاسفانه 

فقط یک دانشگاه علوم پزشکی در این استان وجود دارد، 
در صورتی که برخی از استان های مجاور با این استان 
دارای پنج دانشگاه و یا دانشکده علوم پزشکی هستند. 
به  توجه  با  کرد:  تصریح  بهداشت  وزیر  آموزشی  معاون 
استانی  مسئولین  های  درخواست  و  موضوع  اهمیت 
اعطای مجوز و تاسیس دانشکده علوم پزشکی با محوریت 
بندرلنگه(در  و  )میناب  استان  غرب  و  شرق  قطب  دو 
شورای گسترش وزارت بهداشت از یک سال گذشته در 
دستور کار قرار گرفته است. امیدواریم با مهیا شدن زیر 
ساخت های لازم قدمی در جهت توسعه بخش آموزشی و 

در نهایت توسعه سلامت استان برداشته شود.

پرداخت ۳۱6 میلیارد تسهیلات فرزندآوری در هرمزگان
دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان هرمزگان 
گفت: امسال بیش از 316 میلیارد تومان تسهیلات 
فرزندآوری به بیش از دو هزار و 200 متقاضی پرداخت 
شد.حسن آرمات افزود: این تسهیلات به فرزندانی که 
بعد از سال 1400 به دنیا آمده اند پرداخت می شود.وی 
گفت: تسهیلات فرزندآوری برای نخستین فرزند 30 
میلیون تومان، برای فرزند دوم 60 میلیون تومان، برای 
فرزند سوم 90 میلیون تومان، برای فرزند چهارم 120 
میلیون تومان و برای فرزند پنجم 1۵0 میلیون تومان 

است.وی با اشاره به کارمزد 4 درصدی این تسهیلات 
افزود: برای دریافت این تسهیلات نیاز به کارت پایان 
خدمت نیست و برای هر پرونده نیز یک ضامن معتبر 
استان  بانک های  است.دبیر کمیسیون هماهنگی  نیاز 
به  باید  تسهیلات  این  دریافت  برای  متقاضیان  گفت: 
به نشانی  الحسنه فرزندآوری  سامانه تسهیلات قرض 
اینترنتی ve.cbi.ir مراجعه کنند.حسن آرمات افزود: 
پارسال نیز بیش از 13 هزار و چهارصد زوج در هرمزگان 

تسهیلات فرزند آوری دریافت کردند.

صلح و سازش طایفه ای در روستای کهناب بشاگرد 
به مناسب دهه ولایت و امامت و با تلاش شورای حل 
اختلاف و ریش سفیدان، اختلاف بین مردم روستای 
کهناب شهرستان بشاگرد به صلح و سازش ختم شد. 
رئیس دادگستری شهرستان بشاگرد گفت: در سال ۷6 
قتل در روستای کهناب پیش آمده که باعث ناراحتی و 
نگرانی و تنش در بین دو روستای کهناب بالا و پایین 

همه  کمک  با  گفت:  خواجه  شد.محمد  بشاگرد  در 
بزرگان بشاگرد و شورای حل اختلاف و جلسات متعدد 
در مسجد کهناب بالا صلح و سازش بین دو طرف برقرار 
شد و این سومین صلح و سازش در بشاگرد است.یعقوب 
دادعلی زاده فرماندار بشاگرد نیز گفت: چند سال است 
که بزرگان بشاگرد روند صلح و آشتی را دنبال می کنند 

و این همکاری فراگیر شده و صلح و سازش های بزرگی 
انجام گرفته و این روند ادامه دارد.

 پیش از این صلح و سازش، صلح و سازش قبیله طاهر 
زهی از سیریک و مقدم از بشاگرد در سال 99 بود که 
در سال های قبل از انقلاب منجر به قتل 12 نفر از هر 

دو طایفه شده بود.

عقلای غربی هتک حرمت به قرآن 
را محکوم کنند 

امام جمعه اهل سنت بندرعباس در پیامی هتک 
حرمت قرآن کریم را در سوئد محکوم کرد. ،شیخ 
یوسف جمالی با بیان اینکه توهین به قرآن کریم 
محکوم است، افزود: متاسفانه آزادی بیان سالهاست 
بهانه ای برای توهین به ادیان و طرفداران آن شده 
با  با مجوز پلیس سوئد و  و در آخرین مورد آن 
حمایت آنان، قران کریم که مرجع و برنامه زندگی 
دو میلیارد مسلمان است به بهانه آزادی بیان مورد 
هتک حرمت قرار می گیرد.امام جمعه اهل سنت 
بندرعباس افزود: مسلمانان از عقلای غربی انتظار 
دارند، این عمل زشت و افراطی را محکوم کرده و 
اجازه چنین تعرضات  نابخردانه ای را ندهند.شیخ 
اظهار  مسلمانان خواست، ضمن  همه  از  جمالی 
انزجار خود از این حرکت، فرصت را مغتنم شمرده 
و از طرق مختلف از جمله برگزاری کنفرانس های 
مختلف و برگزاری دوره های آنلاین و تفسیر و 
تحلیل آیات به معرفی قرآن بپردازند تا جویندگان 
حقیقت به ارزش های والای کتاب وحی پی ببرند.

اورژانس هرمزگان به ۴۰ دستگاه 
آمبولانس نیاز دارد

مدیریت  و  بیمارستانی  پیش  اورژانس  رییس 
حوادث دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با اشاره 
 11۵ اورژانس  آمبولانس های  بودن  فرسوده  به 
این استان گفت: اورژانس هرمزگان جهت حفظ 
در  خدمات  ارائه  استمرار  و  خود  عملیاتی  توان 
 40 حداقل  به  احتمالی،  بحران های  بروز  زمان 
دکتر  دارد.  نیاز  بلند  شاسی  آمبولانس  دستگاه 
محمود حسین پور با اعلام این خبر به رسانه ها، 
در  موجود  آمبولانس های  تعداد  به  اشاره  بدون 
استان افزود: باتوجه به محدودبودن منابع اورژانس 
هرمزگان، تامین این تعداد آمبولانس توسط این 
مرکز غیرممکن بوده و این مهم، مساعدت خیران 
حوزه سلامت، صنایع مادر و مناطق آزاد استان 

را می  طلبد.
وی بیان کرد: فرسودگی آمبولانس های اورژانس 
اورژانس هرمزگان  برای  بزرگ  11۵ یک چالش 
است که بیش از 14 سال از عمر آن می گذرد، این 
در حالی است که میانگین عمر مفید آمبولانس 
در تمام دنیا حدود پنج سال است.رییس اورژانس 
دانشگاه  حوادت  مدیریت  و  بیمارستانی  پییش 
هدف  با  کرد:  اظهار  هرمزگان  پزشکی  علوم 
آمبولانس های  موجود،  منابع  از  بهینه  استفاده 
موجود، چندین دوره تعمییرات اساسی شده اند اما 
متاسفانه بالابودن عمر آمبولانس ها، ناسازگاری با 
شرایط جوی استان و همچنین ناسازگاری موتور 
آمبولانس با سوخت های موجود؛ باعث شده که 
نیز  دیگر  سویی  از  نباشد،  اثربخش  تعمییرات 
براساس برنامه ششم توسعه باید 20 پایگاه جدید 

شهری و جاده ای در استان ایجاد شود.

خبر
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کلاهبرداری با ترفند آموزش 
آنلاین

رئیس پلیس فتا استان هرمزگان از شناسایی 
فردی که با درج آگهی جعلی آموزش آنلاین 
و دریافت بیعانه از شهروندان کلاهبرداری می 
در  بهمنی  احسان  سرهنگ  داد.  خبر  کرد، 
تشریح این خبر گفت: در پی شکایت احدی 
از شهروندان مبنی بر اینکه در سایت آموزش 
آنلاین با شخصی که خود را استاد معرفی نمود 
جهت کلاس آنلاین بیعانه پرداخت کرده و فایلی 
در اختیار ایشان قرار نگرفته، پرونده در دستور 
انتظامی  مقام  گرفت.این  قرار  پلیس  این  کار 
با  آنلاین  آموزش  سایت  در  شاکی  داد:  ادامه 
آگهی خدمات آموزش آنلاین مواجه شده که 
دوره  استاد  را  خود  که  فردی  با  خرید  جهت 
معرفی کرده ارتباط برقرار نموده و تماس گرفته 
سپس وی با ارائه شماره کارت و دریافت بیعانه 
جهت ارائه خدمات اعتماد مشتری را جلب کرد.

به  واریز وجه  از  مالباخته پس  بیان کرد:  وی 
حساب معرفی شده در ساعت مقرر نه تنها هیچ 
فایل آموزشی دریافت نکرد، حتی فروشنده از 
پاسخگویی به تماس فرد امتناع کرد با بررسی 
مستندات و اظهارت شاکی و انجام اقدامات فنی 
و تخصصی متهم شناسایی و جهت سیر مراحل 
قانونی تحویل مراجع قضایی شد.رئیس پلیس 
فتا استان هرمزگان خاطرنشان کرد: بر اساس 
هشدارهای ارائه شده جهت خرید از سایت های 
اینترنتی به اینماد توجه کرد، صرف دیدن نماد 
قابل اعتماد نیست گرچه ممکن است عکس 
روعلامت  باشد،  گرفته  قرار  سایت  روی  نماد 
اینماد کلیک کردهو از صحت مجوز آن سایت 

جهت فعالیت مطمئن شوید.

دستبند پلیس بر دستان جاعل 
اسناد دولتی در بندرلنگه

شهرستان  انتظامی  ماموران  هوشیاری  با 
بندرلنگه یک کلاهبردار و جاعل اسناد و مدارک 
سرپرست  شد.  دستگیر  و  شناسایی  دولتی 
 12( بندرلنگه  شهرستان  انتظامی  فرماندهی 
ماموران  گفت:  خبر  این  تشریح  در  تیرماه( 
با  بندرلنگه  شهرستان  عمومی  امنیت  پلیس 
انجام کار اطلاعاتی و بهره گیری از شیوه های 
پلیسیارسال به سردبیر از فعالیت مجرمانه فردی 
در زمینه جعل اسناد و مدارک دولتی مطلع و 
بلافاصله پیگیری موضوع را در دستور کار قرار 

دادند.
گشت  با  افزود:  نوروزی  محمدامین  سرهنگ 
متهم  همه جانبه  تلاش  و  هدفمند  زنی های 
شناسایی و ضمن هماهنگی با مقام قضائی در 
یک عملیات غافلگیرانه در مخفیگاهش دستگیر 
شد.این مسئول انتظامی، اظهار کرد: در بازرسی 
از مخفیگاه متهم تعدادی اسناد و مدارک جعلی، 
مُهر ادارات و سازمان های دولتی و غیر دولتی، 
جعل  و  تهیه  در  استفاده  مورد  آلات  و  ابزار 
مدارک از جمله رایانه، پرینتر، اسکنر به همراه 
ضبط  و  کشف  مُهر  جعل  ادوات  و  تجهیزات 
شد.نوروزی با اشاره به اینکه متهم دارای سوابق 
متعدد در زمینه جعل اسناد و سرقت بوده و به 
تازگی از زندان آزاد شده، با هدف پیشگیری از 
ایجاد ضرر و زیان به شهروندان به عموم مردم 
توصیه کرد، معاملات و قراردادهای خود را در 
مراکز رسمی و قانونی انجام و به ثبت برسانند 
تا از دخل و تصرف در آن جلوگیری و تحت 
حمایت های قانونی قرار گیرید و برای اطمینان 
از اصالت سند نیز از مرجع صدور آن استعلام 
بگیرند و در صورت اطلاع از هر گونه اقدامات 
مشکوک، از طریق سامانه تلفنی 110 موضوع 

را با پلیس گزارش کنند.

خبر

هر معتادی می تواند قطع مصرف کند

گروه شهرستانها :،همزمان با آغاز هفته مبارزه با مواد مخدر و پیشگیری 
از اعتیاد، روابط عمومی انجمن معتادان گمنام در شهرستان رودان غرفه 
اطلاعرسانی را برپا نمود . این نمایشگاه از سوی اعضای انجمن مردم نهاد 
NA ، مقابل تربیت بدنی این شهرستان با هدف اطلاع رسانی و آگاهی 
بخشی به شهروندان در خصوص آسیب های ناشی از بیماری اعتیاد برپا 
شد .ارائه خدمات مشاوره در حوزه اعتیاد و درمان آن ، توزیع بروشور و 
ارائه بسته های فرهنگی بخشی از فعالیت غرفه های این نمایشگاه بود . 
خبرنگار سفیر جنوب با حضور در غرفه نمایشگاهی انجمن معتادان گمنام 
با یک عضو انجمن در خصوص فعالیت ها و اقدامات گفتگو کرد .مسئول 
روابط عمومی انجمن در گفتگوی اختصاصی با خبرنگار سفیر جنوب گفت 
، از سال 1369   ایران را  : انجمن معتادان گمنام پیام رسانی خود در 
هجری شمسی توسط چند عضو که با کمک اصول انجمن بهبودی خود 
را دنبال می کردند در مرکز بازپروری قرچک ورامین آغاز نمود و در سال 
13۷3 با افزایش تعداد اعضای در حال بهبودی و حمایت های معنوی 
مسئولین ، اولین جلسه خارج از محل بازپروری قرچک به فعالیت خود 
ادامه داد . در سال 13۷۷ با ورود انجمن به استان هرمزگان و بدنبال آن 

در رودان نیز نهایتا در تاریخ 14/۷/13۸3 با برگزاری اولین جلسه شروع 
به فعالیت کرد و با حمایت معنوی و همکاری مسئولین محترم شهرستان 
رودان در بهزیستی فعالیت خود را ادامه داد . و اکنون به لطف خداوند 
انجمن معتادان گمنام در رودان اعتباری کسب نموده است و تعداد گروه 
ها در شهر و روستا به 19 گروه ) یک گروه بانوان و 1۸ گروه آقایان ( 
افزایش پیدا کرده است و در هفته 9۸ جلسه بهبودی برگزار می شود و 
اعضاء بهبودی خود را دنبال می کنند . بنا به رعایت اصل گمنامی آمار 
جمعیتی دقیقی از معتادان بهبود یافته در دسترس انجمن نیست اما در 
شهرستان رودان تقریبا بالغ بر 600 نفر بهبودی خود را از این طریق 

دنبال می کنند
وی با اشاره به نحوه فعالیت این انجمن افزود :  انجمن معتادان گمنام 
نهادی مردمی ، خودجوش و غیرانتفاعی ، متشکل اززنان ومردانی است که 
مصرف موادمخدرمشکل اصلی زندگیشان بوده واکنون بطورمرتب گردهم 
می آیند تابه کمک هم پاکی خود راحفظ کنند ، این برنامه ، یک برنامه 
پرهیز کامل از هر گونه ماده مخدر است . تنها لازمه عضویت و پیوستن به 

این انجمن تمایل به قطع مصرف مواد مخدر است .
این عضو انجمن معتادان گمنام شهرستان رودان تصریح کرد :  بدلیل 
ماهیت بیماری اعتیاد که از سه جنبه جسمی ، روحی و روانی معتادان را 
تحت تاثیر قرار میدهد ، انجمن هیچ تفاوتی بین اعضاء و نوع ماده مصرفی 
قائل نمی شود و دست رد به سینه هیچ معتادی نمی زند . در سم زدایی و 

در امور مربوط به حرفه ای ها نیز هیچ گونه دخالتی ندارد .
 مسئول روابط عمومی انجمن  در خصوص برنامه این نهاد غیر انتفاعی 
گفت : برنامه انجمن معتادان گمنام مرکب از اصولی است که بسیار ساده 
بیان شده اند و با بکار بستن آنها در زندگی می توان بهبودی را دنبال کرد 
و این کار به کمک ارزش درمانی کمک یک معتاد به معتاد دیگر انجام می 
شود . اعضای قدیمی تر تجارب خود را بصورت رایگان در اختیار اعضای 
جدیدتر قرار می دهند و به این صورت اعضا زنجیر وار باهمدیگر در ارتباط 

هستند و به روال برنامه زندگی می کنند . نکته بسیار مهم این برنامه عملی 
بودن آن است و انجمن معتادان گمنام معتقد است هر معتادی می تواند 
قطع مصرف کند و میل و اشتیاق به مصرف را از دست بدهد و راه تازه ای 

برای زندکی را پیدا کند .
 او ضمن تأکید بر عدم پذیرش کمک مالی خاطر نشان کرد : این برنامه 
مستقل است و هیچ گونه کمک مالی از خارج از انجمن را قبول نمی کند 
و کلیه هزینه های خود را مطابق سنت هفتم از کمک های داوطلبانه 
اعضاء و فروش نشریات تامین می نماید . و تنها هدف اصلی آن رساندن 
پیام به گوش معتادان در حال مصرف می باشد . تنها شاخص موفقیت 
انجمن ، رشد جلسات و پیوستن دیگر معتادان به این انجمن است .عضو 
انجمن با اشاره به اینکه در انجمن رئیس و مرئوس و دفاتر کار وجود 
ندارد بیان کرد : این انجمن مطابق سنت اول با رعایت گمنامی شخصی 
فضای امنی را برای ورود معتادان فراهم می کند تا امکان پیوستن برای 
همگی افراد فراهم شود . تنها راه ارتباطی ما جلسات ، تلفن های ماندگار 
و سایت رسمی انجمن می باشند . در عین حال اعضای خدمتگزار انجمن 
معتادان گمنام تمام تلاش خود را برای شناساندن انجمن به جامعه را 
دارند .  .ما امیدواریم هیچ معتادی در هیچ جای جهان ، از درد اعتیاد 
روانه عاقبت تلخ خود ، زندان ،تیمارستان  یا مرگ نشود .وی درپایان 
با معرفی راههای ارتباطی برای آشنایی بیشتر و بهره گیری از مشاوره 
رایگان جهت بهبود گفت :شماره تلفن ماندگار روابط عمومی و اطلاع 
رسانی 091۷9۸۵۸۸60وشماره تلفن ماندگار وب سایت در شهرستان   
www.nairan. 0990662۸20۵سایت رسمی انجمن معتادان گمنام

org می باشد و تلفن گویای 02141۵39در دسترس افرادی است که 
تمایل به بهبودی دارند . 

گفتنی است این انجمن در سال 13۸۵ از پلیس امنیت ناجا و در سال 
فعالیت  ، مجوز  ثبت 2106۵  با شماره  وزارت محترم کشور  از   1392

سازمان های مردم نهاد در سطح ملی را دریافت کرده است .

جزییات پرونده تجاوز در موسسه زیبایی

یکی از محکومین که به عنوان تکنسین و دستیار پزشک مشغول به 
کار بوده است با انجام تبلیغات دروغین و ارسال فراخوان های گسترده 
در فضای مجازی افراد را برای انجام عمل زیبایی به منزل شخصی خود 
اقدام به خواب مصنوعی  از تزریق داروی بیهوشی  می کشانده و پس 
مراجعین و تجاوز به آن ها می نموده است. رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان گفت: افرادی که در قالب یک مؤسسه زیبایی غیرمجاز به 

تعدادی از بانوان تجاوز کرده بودند، در زندان بندرعباس به دار مجازات 
آویخته شدند.طبق اعلام مرکز رسانه قوه قضاییه؛ مجتبی قهرمانی با 
به عنف  این سه متجاوز  اعدام  اینکه رأی بدوی و صدور حکم  بیان 
پس از رسیدگی در شعبه دادگاه کیفری یک استان هرمزگان صادر 
شد، اظهار داشت: این پرونده در ادامه روند دادرسی و پس از اعتراض 
محکومان در دیوان عالی کشور نیز بررسی و تأیید شد.وی در تشریح 
اقدامات مجرمانه این افراد گفت: در آبان ماه 1400، سربازان گمنام 
امام زمان )عج( در اداره کل اطلاعات استان هرمزگان با رصد اطلاعاتی 
متوجه ارسال تصاویر و متن های غیر اخلاقی حاوی محتوای مستهجن 
مبنی بر تجاوز در فضای مجازی می شوند که پس از کسب دستور مقام 
قضایی با تشکیل تیم حرفه ای و مجرب و با اقدامات تخصصی جهت 
بررسی ابعاد مختلف آن، پرونده این حوادث وارد مراحل تحقیقات و 

رسیدگی می شود. 
وی یادآور شد: طبق اعلام اداره کل پزشکی قانونی و معاونت غذا و 
داروی دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان، داروی بیهوشی مذکور 
برای انجام عمل جراحی کوتاه مدت با اثربخشی سریع استفاده می شده 
است.قهرمانی تصریح کرد: فرد مذکور با همدستی دو نفر دیگر که هر 
دو پرستار بوده اند به قصد سوءاستفاده نسبت به سرقت داروی بیهوشی 

و تزریق دوز بیشتر این دارو به مراجعه کنندگان جهت تجاوز به عنف 
اقدام کرده است. وی بیان داشت: با توجه به محتوای پیام های تبادل شده 
بین این افراد و اقاریر آن ها مبنی بر تجاوز به بزه دیدگان و عکس ها و 
فیلم هایی که در حال انجام تجاوز تهیه کرده اند، ارتکاب جرم توسط این 
محکومین برای دادگاه احراز شده است.رئیس کل دادگستری هرمزگان 
اظهار کرد: پس از رسیدگی اولیه به پرونده، دادگاه متهم ردیف اول را 
به مجازات اعدام به علت ۷ فقره زنای به عنف محکوم کرد. وی گفت: 
دادگاه همچنین متهم ردیف دوم را به اعدام به علت 4 فقره زنای به عنف 
محکوم کرد و متهم ردیف سوم نیز به جهت ارتکاب یک فقره زنای به 

عنف به اعدام محکوم شد.
مجتبی قهرمانی بیان کرد: با توجه به درخواست محکومین مبنی بر اعاده 
دادرسی، پرونده آن ها چندین بار جهت رسیدگی به دیوان عالی کشور 
ارسال شد که شعبه مربوطه در دیوان عالی کشور در هر مرحله پس از 
رسیدگی دقیق، اعاده دادرسی آن ها را فاقد وجاهت قانونی تشخیص 
داده و درخواست آن ها را رد نموده است.رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان گفت: در نهایت با گذشت کمتر از دو سال از وقوع این جنایت 
تلخ، سه متجاوز در زندان مرکزی بندرعباس به دار مجازات آویخته 

شدند.

سانحه  قطار باری در بندرعباس یک فوتی و دو مصدوم برجای گذاشت 

بر اثر وقوع یک سانحه برای قطار باری در بندرعباس یک لکوموتیوران 

انشعاب  ایستگاه  از  با 4۸ واگن  باری  از دست داد.قطار  را  جان خود 
به سمت اسکله فراری می شود.مطابق گفته شاهدان لکوموتیو شماره 
2062 هنگام واگذاری واگن باردار جهت تخلیه دچار سانحه شده است، 
شدت این حادثه زیاد بود و بر اثر آن یک لکوموتیوران جان خود را از 

دست داده است.
گزارش ها حاکی از آن است که حادثه به میزانی شدت داشته است که 

لکوموتیو و واگن ها قابل بازسازی نیستند.
استان  راه آهن  عمومی  روابط  با  حادثه  این  پیگیری  برای  خبرنگار 
هرمزگان تماس گرفت که روابط عمومی از هرگونه اظهارنظر درباره 
چگونگی این سانحه خودداری و اعلام کرد؛ "زوایای مختلف این حادثه 
در دست پیگیری است و تیم فنی راه آهن هنوز نظر قطعی خود را 
گزارش نکرده است.این در حالی است که انتظار می رفت در راستای 
شفاف سازی، راه آهن با صدور اطلاعیه نسبت به این سانحه اطلاع رسانی 

صحیحی انجام می داد. مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان هرمزگان 
گفت: وقوع حادثه برای قطار باری در مجتمع فولاد بندرعباس یک فوتی 

و دو مصدوم بر جای گذاشت. 
مختار سلحشور )13 تیرماه( در تشریح جزییات این حادثه اظهار کرد: 
به دنبال دریافت گزارشی مبنی بر وقوع حادثه برای یک دستگاه قطار 
باری در مجتمع فولاد و اعلام به مرکز کنترل عملیات جمعیت هلال 
احمر بلافاصه تیم امداد و نجات به همراه دو تیم آنست به محل حادثه 

اعزام شدند.
وی اظهار کرد: این حادثه که صبح روز 12 تیرماه در مجتمع فولاد 
بندرعباس رخ داد، 2 مصدوم و یک مفقودی در پی داشت از این رو 
عوامل امدادی از نخستین ساعات حضور در محل عملیات جستجو برای 
رهاسازی را آغاز کردند.سلحشور اعلام کرد: عملیات جستجو و رهاسازی 

متوفی این حادثه بیش از 12 ساعت به طول انجامید.
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حوزه  سرپرست  نشست  اولین  روحی:  ،حسین  گزارش  گروه 
معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با مدیران بیمه 
سلامت ، درمان تامین اجتماعی ،فعالان و نمایندگان داروسازی و 
کارشناس غذا و دارو برگزار شد. در این نشست دکتر حامد فلاح، 
سرپرست معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت : 
ما قصد داریم تا در راستای اهداف دولت خدمتگزار به مردم خدمت 
کنیم. ما در کنار همکاران خود هستیم نه تنها به عنوان یک بازرس، 
بلکه به عنوان یک مشاور، خدمتگزار و همکار تا در تعامل با یکدیگر 
بتوانیم خدمات بهتری به مردم ارائه دهیم.سرپرست معاونت غذا و 
دارو دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان افزود : هدف ما جز این نیست 
که کمبود و مشکلات دارو را بر طرف سازیم، ما با کمک جامعه 
پزشکی و داروسازان، قصد داریم تا مشکلات استان را حل کرده، 
و در این راستا برنامه های خوبی در پیش داریم.دکترفلاح ضمن 
تاکید بر وظایف تحت مسئولیت گفت: دولت بر تامین رفاه مردم 
تاکید دارد.و برهمه ما فرض است که ضمن حفظ پاکدستی در 
این مسیر گام برداریموی افزود : من به عنوان یک جراح، تحصیل 
کرده و بزرگ شده همین استان ، با پشتوانه همکاران داروساز و 
دعای مردم و حمایت استاندار ، بخش دارویی را ترفیع خواهیم 
داد و اقدامات سازنده ای در این راستا انجام خواهد گرفت.سرپرست 
حوزه معاونت غذا و دارو ضمن اشاره به اهداف اجرایی اظهار داشت: 
از اقداماتی که قصد اجرایی آن ها را داریم، توزیع عادلانه دارو بین 
داروخانه ها و بیمارستان ها با توجه به نیاز آن هاست، همچنین ایجاد 
به دنبال خود دارد در  را  استاندار  شهرک دارویی که توجه ویژه 
برنامه های ما قرار دارد.وی تصریح کرد؛جلسات با شرکت های بزرگ 
دارویی و تسهیل نیاز داروخانه ها و پیگیری مطالبات آن ها که از 
مهم ترین مشکلات است را نیز در دستور کار داریم.او در پایان گفت: 
از انجمن داروسازان و پیشکسوتان به عنوان مشاوران صدیق استفاده 
خواهیم کرد تا بتوانیم خدمت بهتری به مردم عزیز ارائه دهیم.دکتر 
مهرداد کنجکاو، سخنگوی داروسازان، گفت: دکتر فلاح از همکاران 
جوان و با اصالت و تحصیل کرده همین استان است، که از ایشان 
داروسازان  در جهت حل مشکلات  را  این جلسه  که  دارم  تشکر 
تشکیل دادند.وی ادامه داد: ما همه در یک جهت باید حرکت کنیم، 
ارائه  بهتری  با معاونت غذا و دارو تلاش کنیم خدمات  و همگام 
دهیم، همانند زمان کرونا که مشکلات متعددی ایجاد شد، و حتی 
تلفاتی در بخش داروخانه ها داشتیم که همکاران دچار کرونا شدند، 

اما با تلاش همه عزیزان توانستیم خدمت خود را به صورت مطلوب 
انجام دهیم.کنجکاو از تعامل بیمه سلامت استان و مدیریت درمان 
تامین اجتماعی هرمزگان بواسطه تلاش های ارزنده در حل مسائل و 
مشکلات موجود قدردانی کرد.دکتر غلامعباس مومنی، مدیر درمان 
تامین اجتماعی استان هرمزگان در این نشست گفت : از انجمن 
داروسازان ،معاونت غذا و دارو و به ویژه دکتر شهریاری که در این 
مدت همت زیادی برای سامان بخشی وضعیت دارو به خرج دادند 
، تشکر و قدردانی می کنم.مدیر درمان تامین اجتماعی هرمزگان با 
اشاره به پرداخت بدهی سازمان به داروخانه های غیر دانشگاهی 
اضافه کرد ؛پرداخت بدهی به این داروخانه ها تا اردیبهشت 1402به 
انجام رسیده و این روند تا به روز رسانی پرداخت ها ادامه دارد . 
دکتر مومنی با اشاره به توانمندی های سرپرست معاونت غذا و 
دارو دانشگاه علوم پزشکی استان تصریح کرد : اعتقاد دارم که فردی 
همچون دکتر فلاح، که انسانی، با ایمان، جوان، جهادی و تلاشگر 
است، و تلاش های وی در زمان استقرار در ستاد قراردگاه مردم،را 
شاهد بوده ایم که بیش از 130 هزار خدمت جهادی را به مردم 
فهیم استان عرضه نموده است . از سوی دیگر آشنایی با حوزه درمان 
استان، و،تعامل مطلوبی که با دستگاه ها و حوزه های مرتبط دارند 
آینده  روشن و خوبی برای بخش دارو در استان متصور هستیم .دکتر 
علی علیزاده مدیرکل بیمه سلامت استان هرمزگان هم ، ضمن 
قدردانی ازبرگزاری این نشست، گفت: فعالان حوزه دارو و درمان 
همکاران ما محسوب می شوند لذا برای تسهیل امور در خدمت 
انجمن داروسازن و همکاران عزیز هستیم و تلاش می کنیم بتوانیم 

مطالباتشان را در اسرع وقت پرداخت نماییم.

توزیع عادلانه دارو بین بیمارستان ها و داروخانه ها در دستور کار

پیام تبریک مدیرعامل ایزوایکو به مناسبت هفته صنعت و معدن 

دکتر سلمان ضربی مدیرعامل و نایب رئیس هیأت مدیره ایزوایکو 
با صدور پیامی هفته ملی صنعت و معدن را به فعالان این عرصه 

تبریک گفت.
در متن این پیام آمده است:

باید به  انگیزه های  پاک  و انسان های شریف  در عرصه  تولید داخلی  
، صنعت  و اصناف  بها داده  شود. 

مقام معظم رهبری »مدظله العالی
تکیه بر توانمندی های حوزه  صنعت دریایی از  اساسی ترین 
عناصر توسعه و پیشرفت اقتصاد دریا محور کشور محسوب می 
شود. و رسیدن به این موفقیت مرهون کسانی است که با دانش و 
تخصص والای خود تحت شرایط سخت کشور به فعالیت در این 
حوزه  می پردازند.اینجانب  بر خود واجب می دانم ؛  گرامیداشت 
هفته ملی صنعت و معدن را به تمامی تلاشگران صنعت ایران به 
ویژه همکاران خود در صنعت دریایی که با تلاش و زحمات شبانه 
روزی خود چرخ اقتصاد کشور را می چرخانند تبریک و تهنیت 

عرض نمایم.

پایان تیرماه:

آخرین فرصت ارسال آثار نخستین 
جشنواره استانی صنعت دریایی و 

رسانه

فرزین قربانی در این باره اظهار کرد: با توجه به ساحلی بودن شهر 
بندرعباس و اهمیت نقش رسانه در صنعت دریایی به ویژه شرکت 
ایزوایکو، باید نقش رسانه بیش از پیش مورد توجه همگان قرار 

گیرد. سرپرست ارتباطات و امور بین الملل ایزوایکو
افزود: نقش رسانه در صنعت به فراموشی سپرده شده و به نوعی 
حذف شده است. با توجه به اینکه رسانه همواره یاری گر تمامی 
صنایع در حوزه های مختلف بوده، این جشنواره استانی با عنوان 
(صنعت دریایی و رسانه) در بندرعباس برگزار می شود تا به 
ربانی  از زحمات و تلاشگران عرصه رسانه تقدیر شود.  نوعی 
با بیان اینکه در حاشیه این جشنواره برنامه های دیگری نیز 
نقش  عنوان”  با  آموزشی  است،گفت: دوره  تدارک دیده شده 

رسانه در صنایع دریایی” با استفاده از اساتید برجسته یکی از 
برنامه های این جشنواره است.

سرپرست ارتباطات و امور بین الملل ایزوایکو اضافه کرد: روزنامه ها، 
هفته نامه ها و نشریات،خبرگزاری ها و پایگاه های خبری دارای 
مجوز می توانند آثار خود در بخش  گزارش، یادداشت و تیتر را 
که از اول مرداد ماه1401 تا تاریخ 31 تیرماه 1402 منتشر و 
International.Relations@isoico. به آدرس ایمیل

com ارسال نمایند.
گفتنی است، اسامی نفرات برتر جشنواره پس از اعلام داوری، در 
آیینی رسمی با حضور مسئولین عالی استان اعلام و از نفرات برتر 

با اهداء جوایز تقدیر و تشکر بعمل می آید.

ایزوایکو پشتیبان صنعت حمل و نقل 
دریایی کشور 

در ادامه تعمیرات بی وقفه و شبانه روزی شناورهای غول پیکر 
در ایزوایکو یک شناور نفتکش که برای دومین بار به درای داک 

ماموریت  سرگیری  از  جهت  و  تعمیر  بود  کرده  مراجعه  ایزوایکو 
خود به ناوگان حمل و نقل دریایی کشور ملحق شد.این شناور با 
مشخصات فنی: 1۷6متر طول، 31متر عرض و 1۷متر ارتفاع یکی از 
پنج شناوری است که حدود چهار سال پیش بعد از انجام تعمیرات 
اساسی در ایزوایکو جهت انجام مأموریت حمل بنزین به ونزوئلا راهی 
این کشور شدند تا یکبار دیگر اقتدار ایران اسلامی را به رخ جهانیان 
بکشند. افتخار و اقتداری که مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل 
ایران هم در آن نقشی محوری داشته و با تعمیرات اساسی سه فروند 
از پنج شناوری که این مأموریت حساس را در دستور کار داشتند 
اثبات کرد پشتیبانی مطمئن و قدرتمند برای صنعت حمل و نقل 
دریایی کشور است، تا نمود عینی خودکفایی، خودباوری و اعتماد 
به نیروهای داخلی در صنعت کشتی سازی و صنایع فراساحلی باشد.

تعویض ورق، رنگ و سند بلاست، اورهال موتور اصلی، ماشین آلات 
لوله ها،  و  ها  پمپ  الکتروموتورها،  ژنراتورها،  اکومودیشن،  عرشه، 
این  بر روی  از عمده تعمیراتی است که  شیرآلات و استیل ورک 

شناور انجام شده است.
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امکان نوسازی ناوگان دریایی وجود ندارد 

گروه گزارش ،مرضیه غلام حسینی: شهرام ذاکری مشاور فنی و 
ایمنی اسکله مسافربری شهید حقانی گفت: ما از سال 13۷2 تا کنون 
متصدی حمل و نقل دریایی استان هستیم. بزرگترین ناوگان حمل 
ونقل دریایی مسافر را در اختیار داریم با 40 فروند شناور با حدود ۵00 
نیرو در این سالها به توسعه ی اقتصادی فرهنگی و اجتماعی جزایر 
کمک کرده ایم.اما متاسفانه بنابه دلایلی امکان نوسازی ناوگان دریایی 
را نداریم قیمت کوچک ترین شناوری که در صنایع شناور سازی تولید 

می شود 1.2 میلیون یورو است. 
یک شناور ساز برای عرضه شناور 60 میلیارد تومان مطالبه می کند. 
یک شناور 29 متری با موتور ضعیف دو سه دهم میلیون یورو یا 140 
میلیارد تومان قیمت دارد. که ۸0درصد آن هم از طریق تسهیلات 
فراهم می شود یک بشکه روغن 3۵ میلیون تومان قیمت دارد و هر 
1۷0 ساعت  فعالیت  باید تعویض روغن شناور انجام  شود از سوی 
دیگر  تمام قطعات  مورد نیاز هم باید از امارات به دست ما برسد در 
واقع از نظر قطعات  اصلا تولید داخل نداریم.  تازه همین قطعات را 

باید به دلیل تحریم ها از طریق شهروندان یمنی ، سوری ، پاکستانی 
و جاهای دیگر ثبت سفارش کنیم که قیمت تمام شده قطعات را به 
شدت افزایش می دهد . سوت جلیقه نجات 300 هزارتومان و هر 

جلیقه نجات بالای یک میلیون و نیم قیمت دارد .
قیمت های دستوری به حمل و نقل دریایی لطمه زده است

ذاکری با اشاره به اینکه قیمت های دستوری به حمل و نقل دریایی 
لطمه زده است افزود :  سرمایه گذار سرمایه اش را میگذارد تا ضمن 
خدمت به مشتریان  منتفع هم بشود .در طرف مقابل ما باید کرایه 
ی حمل مسافر از بندرعباس تا هرمز 19 هزار تومان اخذ کنیمبرای 
قشموند و دانشجو 49 هزارتومان و برای افراد عادی 10۵ هزارتومان 

اخذ کنیم .
هزینه استهلاک  شناور هیچ ارتباطی به شخصیت مسافر ندارد چه 
قشموند باشد چه دانشجو و چه افراد عادی هزینه های استهلاک برابر 
است اما کرایه متفاوت اخذ می شود .چگونه می توان مسافر را با قیمت 

19 هزارتومان جابه جا کرد که برای سرمایه گذار مفید باشد؟
مشاور فنی و ایمنی اسکله مسافربری شهید حقانی  تصریح کرد : انگار 
در این استان جای بخش خصوصی و دولت عوض شده است  مسافر 
را باید سیستم حمل و نقل به جزیر قشم منتقل کند آنجا منافعش را 

منطقه آزاد قشم به دست می آورد . 
مسافری که از تهران با پرواز فرست کلاس در قشم می نشیند به عنوان 
قشموند معرفی می گردد. من سرمایه گذار حمل و نقل نباید تاوان 
منطقه آزاد یا دانشگاه را بدهم. دانشجویی که هفته ای دوبار جهت 
تحصیل به هرمز یا قشم سفر میکند و معلوم نیست از این دانشگاه چه 
نیرویی تربیت شود من باید تاوان آنرا پس دهم ؟ با این شرایط  ما باید 
مسافر را 19 یا4۵هزارتومان جابه جا کنیم؟ نتیجه اش این می شود که 
سازمان بنادر از طریق وجوه اداره شده به ما تسهیلات با کارمزد صفر 
می دهد اما توان دریافت چنین تسهیلاتی نداریم. نتیجه اعمال قیمت 

های دستوری بلیط این می شود که عایدی مالک شناور نیمی از هزینه 
هارا پوشش نمی دهد.بطور متوسط در هر سال هر شناور ۷0هزار 
مسافر را جابه جا می کند  با این قیمتهایی که اعمال می شود محاسبه 
کنید عایدی سرمایه گذار حمل و نقل دریای چقدر می شود؟در واقع 
ما به دانشگاه آزاد به منطقه آزاد و سایر نهاد ها باید تخفیف بدهیم 
درحالیکه آنها منافع خودشان را تامین می کنند ولی ما توان پرداخت 

هزینه پرسنل مان را نداریم .
مسئولین با شناورهای ضعیف تردد نمی کنند 

شهرام ذاکری با اشاره به سن ناوگان مسافربری دریایی گفت : آقایان 
مسئول وقتی قصد سفر به هرمز یا قشم را دارند بهترین شناور ، با 
شرایط کاملا استرلیزه و ادکلن زده آماده می شود،آنها که با شناورهای 
ضعیف مسافرت نمی کنند که درجریان درد و رنج سرمایه گذار حمل 
و نقل دریایی یا مسافران عادی قرار بگیرند. 60 درصد شناورها بین 
اند، 12 فروند شناور که 4۵ نفر ظرفیت  ده تا سی سال کار کرده 
داشته ، 6۵نفره کردیم تا جبران برخی تصمیمات اینچنینی بشود. 
افزایش صندلی به این شیوه یعنی کاهش خدمات و سرویس ها یعنی 
کاهش ایمنی مسافر.  همین شناور ها قرار است تا ابوموسی هم هندل 
کند  یعنی طی مسیر 120 مایلی با شناورهایی که شرایط ایمنی 

کافی ندارند
شناوری که 6 ساعت در مسیر دریایی حرکت میکند باید به مسافر 
خدمات بهداشتی و سایر خدمات ارائه دهد اما سرمایه گذار به دلیل 

همین تصمیمات نادرست توان ارتقای خدمات را ندارد.
بالاترین استانداردها برای شناورهای مسافری باید درنظر 

گرفته شود 
نشان  خاطر  حقانی   مسافربری شهید  اسکله  ایمنی  و  فنی  مشاور 
کرد: دستور العملی از سوی شورای ترابری و حمل و نقل ابلاغ شد 
که سرمایه گذار باید سود 1۵ درصدی عایدش شود ما سودی نمی 

بریم، اگر سرمایه گذار هزینه شناور ، استهلاک ، نیروی انسانی ، را 
مطابق فرمول شورای ترابری محاسبه کند قیمت تمام شده هر بلیط 
1۵0 تا 160 هزارتومان می شود حالا بلیط 160 هزارتومانی را با 19 
هزارتومان جایگزین کنید نتیجه چه می شود ؟ در نتیجه توان ارتقای 
ایمنی مسافر ،  توان تامین هزینه های نیروی خدمات رسان  وتوان 
بهبود کیفیت را نداریم  این درحالیست که بر اساس قوانین موضوعه 
از جمله  کنوانسیون سولاز باید بالاترین استانداردها برای شناورهای 
مسافری در نظر گرفته شود.پیشنهاد میکنم اگر قرار است وضعیت 
قیمتهای دستوری ادامه پیدا کند شناورها از سرمایه گذاران تحویل 
گرفته به استانداری ، منطقه آزاد ، دانشگاه آزاد یا هر نهاد دیگری 
بسپارید ببینند می توانند با این قیمتهای دستوری حتی یک ماه بدون 

وقفه فعالیت نمایند.
دولت حمایت کند 

ذاکری با اشاره به وضعیت افزایش قیمت بلیط شناورها در طول سال 
گفت : از تیرماه هزینه ، درآمدها را محاسبه می کنیم تا آذرماه به تفاهم 
می رسیم که قیمتها افزایش پیدا کند. شما ببینید دلار به یکباره ۵0 

هزارتومان یا بیش از آن می شود .
هم  ارز  قیمت  افزایش  با  حتی  بلیط  قیمت  افزایش  اوصاف  این  با 

همخوان نیست تا چه رسد به اینکه عایدی ما افزایش پیدا کند.
می گویند مردم ندارند ماهم قبول داریم اما ماهم نداریم .حالا که ما 
توان تامین هزینه ها را نداریم مردم هم ندارند دولت هم نمی تواند 
هزینه جدیدی بر هزینه هایش بیفزاید پیشنهاد می کنیم مدت زمان 
شناورهای  خرید  با  بتوانیم  تا  دهد  افزایش  مارا  دریافتی  تسهیلات 
پیشرفته و داری استاندارد جهانی امکان جابه جایی مسافر به بنادر 
کشورهای همسایه از جمله خصب عمان را داشته باشیم و آنجا سراغ 
پول بگیریم شاید بخشی از ضرر و زیان و هزینه ها تامین شود.وگرنه 

با این اوصاف حمل و نقل دریایی به سرعت به خط پایان می رسد . 

روستا نشینی یعنی تلاش 

گروه گزارش ، نجمه شمس الدینی:  راهی روستایی 
در 12۸کیلومتری بندرعباس شدم تا با بانویی کارآفرین 
دیدار کنم . و از راز و رمز موفقیتش برایتان بنویسم. 
بین ۵تا ۷درجه  هوایی  و  آب  لحاظ  به  که  روستایی 
در  روستایی  سراب،  دهنو   . است  رودان  از  تر  خنک 
دهستان رهدار بخش مرکزی شهرستان رودان  است. 
سال  در  مسکن  و  نفوس  عمومی  سرشماری  پایه  بر 
139۵، جمعیت این روستا برابر با 109 نفر )30خانوار( 
کشاورزی  یا  دامداری  به  عمدتا  بوده است.ساکنانش 
مشغول هستند . در این میان بانوان نیز همپای مردان 
به کار و تلاش مشغول هستند . به سراغ فرشته مریدی 
بانوی کارآفرینی رفتم که کاری متفاوت با سایر اهالی 
 ، با هدف اصلاح کشت گلخانه  او   . بود  آغاز کرده  را 
به کاشت درخت پاپایا همت گماشت کاری که در این 
منطقه بدیل ندارد . و شاید در استان اندک اراضی یا 
گلخانه هایی باشند که به کشت پاپایا  اختصاص یافته 
باشد . او متولد همین روستاست و سختی های زندگی 
. هرچند  با همه وجود لمس کرده است  را  روستایی 
روستا  در  زندگی  او  گفته  به  اما  باشد  نامش سختی 
جذابیت دارد ،آرامش و الهامی که از  طبیعت بکر روستا 

می گیریم با هیچ جای دیگری قابل مقایسه نیست . 

پاپایا چیست 
تنه  یک  دارای  کوچک،  نسبتاً  است  درختی  پاپایا 
ابعاد  ارتفاع 4 تا 10 متر و برگ هایی بزرگ به  به 
۵0 تا ۷0 سانتی متراست . اندازه میوه آن 1۵ تا 4۵ 
سانتی متر  و قطر آن 10 الی 30 سانتی متر است 
. پاپایا میوه ای است که در تمام فصول سال یافت 
می شود و طعمی شیرین و بافتی کره مانند دارد و 
گلابی  شکل است . رنگ میوه در ابتدا سبز و موقعی 
که رسیده باشد زرد کهربایی یا نارنجی است. درون 
گوشت پاپایا دانه های سیاه کوچک زیادی وجود دارد 
که تلخ مزه هستند. این میوه در نقاط مختلف جهان 
به خصوص در جنوب شرقی آسیا و در قاره آمریکا 

استفاده فراوانی در آشپزی و تهیه شیرینی ها و دسرها 
دارد. در طب سنتی از برگ های پاپایا برای درمان مالاریا 
و از دود کردن آن برای بیماران مبتلا به آسم استفاده 
از  مانع  میوه  این  در  موجود  کاروتنوئیدهای  می شود. 
چسبیدن و رسوب کلسترول در دیواره رگ های خونی 
می شود و می تواند از سکته های قلبی جلوگیری کند. 
فیبر موجود در این میوه هم کلسترول بد خون را کاهش 
می دهد . این میوه فواید بسیار زیادی برای پوست و مو 
دارد و نه تنها خود میوه که سایر قسمت های آن نیز 
سرشار از خاصیت است ، آنزیم پاپایا که papain نام 
دارد برای هضم پروتئین بسیار مفید است. پاپایا برای 
کاهش فشار خون هم مفید است. نگ نارنجی این میوه، 
به دلیل وجود ماده ای به نام بتاکاروتن است. بتاکاروتن 
بیماری های چشمی جلوگیری  از  و  تقویت  را  بینایی 
می کند. آنجایی که این میوه حاوی فیبر است، می تواند 
قند خون را در بیماران مبتلا به دیابت نوع یک کاهش 
دهد. ولی به دلیل آن که میزان قند فروکتوز در آن 
بالاست، حتماً قبل از مصرف با پزشک مشورت کنید. 
ث  ویتامین  زیادی  مقدار  حاوی  پاپایا  این،  بر  علاوه 
است. این ماده تولید کلاژن را افزایش می دهد و باعث 
جوان سازی پوست می شود. پاپایا گیاه بومی آمریکای 

مرکزی، مکزیک و مناطق شمالی آمریکای جنوبی است 
و در نقاط مختلفی از دنیا کاشته شده و تطبیق پیدا 
فلوریدا،  این مناطق شامل جزائر کارائیب،  کرده است. 
اندونزی،  مالزی،  استرالیا،  هند،  کالیفرنیا،  تگزاس، 
و جنوب شرقی  و همچنین جنوب  هاوایی  فیلیپین، 
نیمه گرمسیری  و  گرمسیری  مناطق  بسیاری  و  ایران 
دیگر می باشند. درخت پاپایا رشد سریعی داشته و پس 
از سه سال از زمان کاشت تولید میوه می کند. هر گل 
بعد از 14۵ تا 16۵ روز بعد از گرده افشانی به میوه کال 
و سپس رسیده تبدیل می شود.این درخت متعلق به 
مناطق معتدل و گرمسیر است و در دمای پایین تر از 
2- درجه دچار مشکل شده یا به کلی از بین می رود. 
این گیاه نیاز به خاک های ماسه ای مناسب دارد و در 
صورت انباشته شدن آب پای درخت طی 24 ساعت از 
بین خواهد رفت.  پاپایا مورد حمله ی آفاتی همچون 
شته سبز , تریپس پیاز , مگس میوه ی مدیترانه ای 
, زنجرک استیونس , مگس خربزه , مگس میوه شرقی 
, شپشک سفید هلو , مورچه ها,  مگس سفید و کنه 

ها قرار می گیرد
چگونه علاقه مند به کشت پاپایا شدم 

فرشته مریدی بانوی کارآفرین روستای دهنو سراب با 

اشاره به علاقه مندیش به کشاورزی گفت : قبل 
از ازدواج هم به کشت گل ، گیاه ، زراعت و باغبانی 
علاقه داشتم . بعد از ازدواج همسرم حمایت لازم را 
به منظور احداث گلخانه انجام داد و در ابتدا  صیفی  
بایک  ادامه  در  اینکه  .تا  کردیم  می  کاشت  جات 
کارشناس حوزه گل و گیاه در نیریز استان فارس 
آشنا شدم.وی دارای  دکترای گیاه پزشکی واستاد 
دانشگاه است . .با راهنمایی های دکتر الهه تمنا دار 
الگوی کشت را تغییر دادم و به کاشت پاپایا علاقه 
مند شدم . البته جادارد از راهنمایی ها و زحمات 

ایشان تشکر کنم .
چرا پاپایا !!!!!!!!!!

این  کاشت  به  تمایل  دلیل  کارآفرین  بانوی  این   
:اول از همه کاهش آب  درخت را بیان کرد و افزود 

مصرفی این گونه گیاهی نسبت به سایر صیفی جات 
است . حتی آب زیاد برایش زیان آور است .  این درخت 
به لحاظ نگهداری شیوه بسیار آسانی دارد و درخت آن 
سه ساله است . تقریبا 900تا1000اصله درخت رادر 
گلخانه ای به مساحت 6هزار متر مربع  کاشت کردم که 
الان  ۷۵0درخت مثمر هست.تقریبا  هر درخت ۷0کیلو 
میوه می دهد .که می توان گفت از این مجموعه حدود  
۵0تا 6۵تن میوه در سال تولید و روانه بازار می شود . 
تا آنجایی که اطلاع دارم غیر از هرمزگان در استان های 
استان های فارس، یزد و سیستان و بلوچستان هم کشت 

می شود.
ظرفیت بازار بیش از تولید است 

فرشته مریدی گفت :  خوشبختانه بازار کشور کشش 
این میوه  را دارد چرا که پاپایا  هم به صورت  تازه خوری 
بعضی  در  فرآوری  صنایع  در  هم  و  می شود  مصرف 
کشورها که تولیدشان خیلی زیاد بوده صنایع فرآوری 
مورد  خشک  میوه  و  کمپوت  و  آب میوه  تولید  برای 
استفاده قرار می گیرد . وی قیمت محصول را در بازار 
متفاوت دانست و خاطرنشان کرد : طبیعتا وقتی تولید 

افزایش یابد قیمت این محصول کاهش پیدا می کند 
ولی در فصول پاییز و زمستان بدلیل نیاز بازار قیمت 
هم افزایش می یابد .در واقع کشت این درخت صرفه 
اقتصادی دارد . الان محصولات تولیدی گلخانه علاوه بر 
توزیع در هرمزگان در تهران و استان فارس هم توزیع 

می شود . 
انتظار حمایت داریم 

بخش  متولیان  بر حمایت  تأکید  مریدی ضمن  خانم 
کشاورزی از فعالان این حوزه گفت : طبیعتا کشاورزان و 
فعالان بخش کشاورزی نیازمند حمایت به لحاظ مشاوره، 
آموزش و بازار یابی هستند. هرچه تولیدکنندگان داخلی 
بیشتر حمایت شوند ، کشور در عرصه های مختلف به 
خودکفایی می رسد و از خروج ارز به منظور تأمین نیاز 

جلوگیری خواهد شد .
کم کم هوا تاریک می شد و با غروب آفتاب باید روستا 
بانویی در  بالیدم که  . به خود می  را ترک می کردم 
بزرگترین  خودش  قول  به  افتاده  دور  روستای  یک 
گلخانه تولید پاپایا در جنوب کشور را راه اندازی کرده 
وهمچنان می کوشد سهمی در شکوفایی اقتصاد کشور 

داشته باشد . 
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به قلم : دکتر عباس فضلی           آیا شریعتی متأثر از ماسینیون بود؟

اثر دیوید  این روزها که مشغول خواندن کتاب »اسب کربلا« 
پینالت آمریکایی هستم تا در باره ی عاشورا مطلبی را قلمی 
کنم. به نقل قول هایی از لویی ماسینیون در مورد شخصیت 
حضرت زهرا)ع( برخورد کردم که با آنچه در مورد تأثیرپذیری 

دکتر شریعتی از ماسینیون گفته اند؛ همخوانی ندارد. 
اول به ذکر چند فراز از کتاب »مسلمانی در جستجوی ناکجاآباد« 
اثر ماندگار دکترعلی رهنما می پردازم و سپس نقل قول های 
ماسینیون از شخصیت حضرت زهرا از زبان پینالت ذکر می کنم 
و در پایان نظر دکترشریعتی از کتاب »فاطمه فاطمه است« نقل 
می شود.  گویا شریعتی در فاصله ی سال های 1960 و 1962، 
همکار پژوهشی اسلامشناس کاتولیک و برجسته ی فرانسوی، 
لویی ماسینیون، بوده است. ماسینیون در اواخر عمر خود، سرگرم 
تألیف زندگی نامه ی فاطمه، دختر پیامبر و همسر امام علی، بود. 
شریعتی به یاد می آورد که در این طرح دستیار ماسینیون بود و 
مسئولیت جمع آوری، مطالعه و ترجمه ی متون فارسی مربوط 
به سیره ی فاطمه را به عهده داشت. در سال 13۵1/19۷2، 
شریعتی در آغاز سخنرانی طولانی، شاعرانه و پراحساس خود 
در مورد شخصیت و سیره ی فاطمه در تالار حسینیه ی ارشاد، 
از دین خویش به ماسینیون یاد کرده و فروتنانه گفته بود که 
این سخنرانی صرفا گزارشی از تحقیقات و یافته های ماسینیون 
است. این سخنرانی بسیار معروف که طی آن شریعتی به ستایش 
مقام زن در اسلام پرداخته بود، بعدا با عنوان فاطمه فاطمه است 

به چاپ رسید و منتشر شد.)مسلمانی در جستجوی ناکجاآباد 
ص 1۷۸(

دکتر رهنما پس از ذکر خاطره ای از دانیل پسر لویی ماسینیون 
مبنی بر ملاقات شریعتی با پدرش در منزل می نویسد: دترامو 
و مونسلون، زندگینامه نویسان ماسینیون، نیز تأیید کرده اند که 
در فاصله ی سال های 1960 تا 1962 شریعتی با ماسینیون در 

باب زندگی فاطمه همکاری پژوهشی داشته است.)ص 1۷9(
اما پینالت در معرفی حضرت فاطمه)ع( به تحقیقات ماسینیون 
ارجاع می دهد و می گوید: ماسینیون در مطالعات متعددش 
در باره ی تعلق خاطر شیعیان به فاطمه، بر نقش مرکزی او در 
مباهله تأکید می کند. ماسینیون آنها را »گروگان« صحت پیغام 
پیامبرانه ی پدر فاطمه می خواند. فاطمه آزادانه پذیرفته بود 
که هر بلایی که قرار بود بابت اظهار صریح پیام های قرآنی بر 
سر محمد بیاید، بر سر او نیز بیاید.)اسب کربلا ص 133( مؤلف 
پس از ذکر وقایع پس از مرگ پیامبر اسلام که منجر به حمله 
ی خلیفه دوم به خانه ی علی و زخمی کردن فاطمه و سقط 
فرزندش شد، می نویسد: ماسینیون می گوید: این کودک شهید 
شد. او نمونه ی اعلا از تمام معصومان مقدس در اسلام است. 
ماسینیون پسر فاطمه را به اطفالی که به دستور شاه هِرود کشته 
شدند و شرحش در داستان تولد مسیح در انجیل آمده است، ربط 
می دهد و با این ویژگی مشخصه ی خودش را بروز می دهد. 
یعنی میل به این که میان روحانیت مسیحی و روحانیت شیعی 

به دنبال مشابهت ها بگردد و همچنین میل به همدلی با درک 
شیعی)در تقابل با درک سنی( از تاریخ مقدس.)ص 134( پس از 
این نقل قول به شفاعت حضرتش در قیامت و ذکر ادعیه ای از 

مفاتیح الجنان می پردازد.)ص 13۵(
اما به نظر می رسد آنچه شریعتی در کتاب »فاطمه فاطمه است« 
خود در مورد حضرت زهرا می گوید با خوانش سنتی ماسینیون 
از آن حضرت، خصوصا بر اساس پژوهش هایی که در دوران 
معاصر از تاریخ اولیه ی اسلام صورت گرفته است، هماهنگی 

وجود ندارد. شریعتی در مقدمه ی کتاب می نویسد:
ابتدا  ارشاد.  آنچه می خوانید، سخنرانی من است در موسسه 
خواستم گزارشی بدهم از تحقیقات پروفسور لویی ماسینیون، 
درباره شخصیت و شرح حال پیچیده ی حضرت فاطمه)س(، و به 
خصوص اثر عمیق و انقلابی خاطره ی او در جامعه های مسلمان 
و تحولات دامنه دار تاریخ اسلام، اختصاصا برای دانشجویانم در 
کلاس درس)تاریخ و شناخت ادیان( و )جامعه شناسی مذهبی( 
و )اسلام شناسی(. به مجلس که  آمدم، دیدم جز دانشجویان، 
بسیاری دیگر هم آمده اند. وجود جلسه، مساله فوری تر را ایجاب 
می کند. بر آن شدم که به این)سوال مقدر( که امروز به شدت 
در جامعه ی ما مطرح است، جواب بگویم که زنانی که در قالب 
های سنتی قدیم مانده اند، مساله ای برایشان مطرح نیست؛ و 
زنانی که قالب های وارداتی جدید را پذیرفته اند ، مساله برایشان 

حل شده است.

اما در میان این دو نوع )زنان قالبی(، آنها که نه می توانند آن 
شکل قدیم موروثی را تحمل کنند و نه به این شکل تحمیلی 
تسلیم شوند، چه باید بکنند؟ اینان می خواهند خود را انتخاب 
کنند، خود را بسازند. الگو می خواهند، نمونه ایده آل. برای اینان 
بودن خویش،  با  فاطمه  است.  مساله ی)چگونه شدن( مطرح 

پاسخ به این پرسش است.

به قلم : غلامعباس شمس الدینی                      نزول استرس یا ارزیابی داشته ها 

ادامه از صفحه یک ...
در گروه آزمایشی ریاضی فیزیک یک هزار و 131 داوطلب شامل 631 مرد و ۵00 زن، 
علوم تجربی سه هزار و 2۸6 نفر شامل 9۷0 مرد و 2 هزار و 316 زن، هنر 39۵ نفر 
شامل ۵9 مرد و 336 نفر زن و زبان خارجه 4۷2 نفر شامل 146 مرد و 326 زن در 
14 حوزه مربوط به رشته ریاضی فیزیک، 30 رشته علوم انسانی، 9 رشته هنر، 23 
رشته علوم تجربی و 9 رشته زبان خارجهباهم رقابت می کنند .اولین کنکور در سال 
134۸با شرکت بیش از 4۷۷00داوطلب در ایران برگزار شد . و امروز این اتفاق به 
عنوان مهمترین آزمون علمی کشور محسوب می شود . هدف از برگزار آزمون سنجش 
ورود به دانشگاهها ، شناسایي استعدادهاي فرزندان ایران است. رتبه بندي افراد در 
کنکور نشاندهنده میزان معلومات، تواناییها، استعدادها، و از همه مهمتر تلاش و عشق 
به یادگیري است. اما در حقیقت از همان اولین کنکور برگزار شده تا امروز ، این شیوه 
ارزیابی مورد نقد جدی قرار گرفته و منتقدان برگزاری، این آزمون را نزول استرس و 
اضطراب به خانواده ها و داوطلبان تلقی می کنند . استرس آزمون و کسب رتبه های 
مطلوب از یکسو و استرس اقدامات عجیب و غریب از مصاحبه ها تا طرحهای بدون 
پشتوانه کارشناسی ، از باران پیامک های هراس برانگیز تا هجوم تبلیغات رنگارنگ و 
اغواکننده مؤسسات آموزشی ، از انذار تا وعده ، و از سوداگری وتقلب تا شیوه های 
پلیسی حاکم بر حوزه های امتحانی ثمره ای جز افزایش اضطراب و استرس ندارد . 
نگاهی به مصوبات بحث برانگیز کنکوربه روشنی بیان می کند که تصمیمات بر کار 

داوطلب چقدر اثر گذار است .
 تغییرات در سهمیه ها ، سهم سوابق تحصیلی. ، افزایش تعداد دفترچه های آزمون 
،حذف دروس عمومی ، برگزاری 6ماهه کنکور وعجیب تر از همه احتمال برگزاری 
ماهانه این آزمون مهم علمی  کشور به حدی دستخوش تحول شده که داوطلب و 
خانواده معیار قبولی در کنکوررا به روشنی دریافت نکند . متولیان معتقدند مزایای 
شیوه جدید برگزاری کنکور بیشتر از معایب آنست . افزایش وزن و اهمیت سابقه 
تحصیلی )توزیع شده در زمان( نسبت به کنکور سراسری )متمرکز در یک روز(،افزایش 
شانس داوطلبین برای کسب نمره و رتبه بهتر با برگزاری دو کنکور در سال،اعتبار دو 
ساله کارنامه های صادره برای داوطلبین برای انتخاب رشته و پذیرش در دانشگاه،انتقال 
سنجش دروس عمومی به سابقه تحصیلی به جای سوالات چند گزینه ای و سطحی 
کنکور،مدیریت بهتر رقابت کنکور با افزایش امکان پذیرش در دانشگاه از طریق سابقه 
تحصیلی برای رشته محل هایی که پر متقاضی نیستند وحذف برخی پیچیدگی های 
زائد نظیر زیرگروه های آزمایشیاز جمله مزایاست اما تصور بفرمایید همین مسئله سهم 

سوابق تحصیلی قطعی چه تبعاتی را به همراه خواهد داشت .
طبعا با قطعی شدن سوابق تحصیلی  نمره گرایی و کسب نمره 20به هدف اصلی دانش 
آموز و خانواده مبدل می شود . مدارس و دبیران به سمت برگزاری کلاسهای تقویتی با 
هزینه های گزاف ترغیب می شوند ، تقلب فروشی ، کلاس های خصوصی ، کتاب های 

رنگارنگ  مربوط به ارتقای معدل ،ظهور مؤسسات آموزشی جدید ، دخالت در تعلیم و 
تربیت و شکاف عمیق فقیر و غنی دستاورد همین مصوبه ای است که تصمیم سازان آن 
را جهت اجرا ابلاغ می کنند . بازار مدارس غیر دولتی به تکیه برهمین شعار"فرزندان 
خود را به ما بسپارید چون نمرات سال دهم تا دوازدهم بسیار مهم است" ، برای خود 
دکانهای جذابی ایجاد کرده اند . جو پلیسی حاکم بر روزهای منتهی به برگزاری کنکور 
و اخبارمربوط به آن نه تنها به آرامش داوطلبان کمک نمی کند بلکه موجب افزایش 
اضطراب خواهد شد . هشدار رئیس سازمان سنجش کشور را دوباره ملاحظه بفرمایید 
: نخواهیم گذاشت کسی حتی یک صندلی دانشگاه را از مسیر خلاف در اختیار خود 
قرار دهد. از سیستم آشکار ساز تقلب در حوزه های امتحانی استفاده می شود . امسال 
با همت یک شرکت دانش بنیان ایرانی دستگاهی به کار می بریم که خودمان این 
سیگنال را به هندزفری داوطلبان متقلب می فرستیم و از این طریق صداهای گوش 
خراشی تولید می شود که داوطلب متقلب امکان تقلب پیدا نمی کند و از طرفی وجود 
هندزفری در گوش وی برای مراقبان آشکار می شود."وی به داوطلبان هشدار داد در 

صورت استفاده از هرگونه ابزار تقلب از یک  تا ده سال از آزمون محروم می شوند . 
محمدحسین حاجیلو رئیس شورای حفاظت آزمون  سراسری از دستگیری 249 مورد 
شبکه و گروه مدعی تقلب در کنکور خبر داده و گفته است: 249 مورد شبکه و گروه 
مدعی تقلب در کنکور دستگیر و 4۸3 کانال تلگرامی فعال شناسایی شده اند و تمام 
این گروه ها تحت اشراف نهادهای نظارتی هستند. 249 مورد دستگیری داشته ایم 
که با این موارد تحت قانون رسیدگی به تخلفات در آزمون های سراسری برخورد می 
شود، افرادی که لوازم و ابزار و تجهیزات تقلب در کنکور را خرید و فروش کنند تا ۵ 
سال حبس می گیرند.وی تصریح کرد : با توجه به 4 پیامکی که برای 91 میلیون تلفن 
همراه و داوطلبان کنکور درباره مقابله با تقلب در کنکور ارسال شده، هشدارهای لازم 

به داوطلبان داده شده است.
مسئله تغییر در سهمیه ها هم نگرانی هایی را درپی دارد . اصل وجود سهمیه در 
آزمون سراسری  شاید با رویکرد عدالت همخوان نباشد اما با توجه شرایط و امکانات 
تحصیلی در استانهای برخوردار و محروم چاره ای جز اعمال این سهمیه وجود ندارد . 
بهرحال اندک حمایتی که به واسطه  تفاوت سطح آموزش و پرورش در استانها وجود 
دارد ،همین سهمیه مناطق است و به گفته دبیر کارگروه آموزش دیده بان شفافیت و 
عدالت کشور سهمیه مناطق محروم بین بی عدالتی و عدالت نسبی، یک عدالت نسبی 

را در دل خود دارد.
نکته استرس زای دیگر طرح موضوع برگزاری ماهانه کنکور است که رئیس سازمان 
سنجش و آموزش کشور از آن سخن گفت . هرچند طرح موضوع از سوی رئیس 
سازمان سنجش مطرح شده و در مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی قید نگردیده ، 
اما چند باره برگزار کردن کنکور آنهم با سئوالات و شرکت کنندگان متفاوت چه کمکی 
به تحقق عدالت آموزشی می کند ؟ اصلاآیا اعتبار این رویداد مهم علمی کشور زیر 

سئوال نمی رود ؟ هزینه ها و منابعی که صرف می شود توجیه پذیر است . بهره حال 
آنگونه که رئیس سازمان سنجش می گوید بیش از  9۸درصد، آزمون را در سلامت 
و بدون تقلب سپری می کنند و تقریبا دودهم دردرصد تقلب صورت گرفته است .در 
حالیکه  رئیس شورای حفاظت آزمون  سراسری در نشست با خبرنگاران به صراحت 
اعلام کرد : سال گذشته از میان یک میلیون نفر کنکوری تعداد 2 هزار نفر متقلب 
شناسایی شد.این درحالیست که ظرفیت پذیرش رشته های پزشکی و دندانپزشکی 

بین 3تا 4هزار نفر می باشد .
وقتی دوهزار نفر به شیوه های ناسالم  متمسک می شوند این حق بزرگ داوطلبانی که  

با همه وجود تلاش کرده تا نتیجه زحماتشان را ببینند ضایع می شود . 
بهرحال فقط طی دو سال 1400و 1401 شورای عالی انقلاب فرهنگی درباره کنکور 
سراسری 1402 به بعد مصوبه ای به تصویب رساند که اثر آن تا سال 1406 برای 
داوطلبان پابرجا است. در 1۵ تیرماه سال 1400 حسن روحانی رئیس جمهور و رئیس 
شورای عالی انقلاب فرهنگی »سیاست ها و ضوابط ساماندهی سنجش و پذیرش 
متقاضیان ورود به آموزش عالی )پس از پایان متوسطه(« را تصویب کرد و این مصوبه 
جلسه: ۸43 شورای عالی انقلاب فرهنگی در ۵ مرداد 1400 ابلاغ شد.پس از اینکه 
نظرات متفاوتی از زمان ابلاغ این مصوبه از سوی کنکوری ها و صاحبنظران مطرح شد، 
شورای عالی انقلاب فرهنگی در مصوبه جدیدی در 1۷ خردادماه 1401 در جلسه ۸63 
به ریاست سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور و رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی 
مصوبه را اصلاح کرد. مصوبه جدید پس از کش و قوس های فراوان در 2۵ تیر 1401 

ابلاغ شد و سرآغازی بر تغییرات کنکور 1402 به بعد شد.
برای  استرس  تولید  دستاوردهایش  از  یکی  اتفاقات   و  تغییرات  این  همه  بهرحال 

داوطلبان و خانواده آنان خواهد بود . 
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تجلیل از مدال آوران المپیاد 
ورزشی شهرداری بندرعباس

کارکنان  ورزشی  المپیاد  پانزدهمین  اختتامیه 
علی  آرمان  شهید  یادواره  بندرعباس،  شهرداری 
رقابت  از  دوره  این  برگزیدگان  معرفی  با  وردی 
شد .  برگزار  امامت  و  ولایت  دهه  مناسبت  به  ها 
شهردار  نوبانی  مهدی  حضور  با  که  مراسمی  طی 
بندرعباس، اعضای شورای اسلامی شهر بندرعباس و 
رئیس حراست شهرداری بندرعباس، رئیس سازمان 
بندرعباس،  شهرداری  ورزشی  اجتماعی  فرهنگی 
مدیران سازمان های تابعه و مناطق شهرداری برگزار 
شد از ۷۵ برگزیده این دوره از رقابت ها تقدیر شد. 
رسول جهانداری رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی 
این  داشت:  بیان  بندرعباس  شهرداری  ورزشی 
مسابقات با هدف ایجاد شور و نشاط در بین کارکنان 
سازمان های شهرداری بندرعباس برگزار شد که با 
استقبال بسیار خوب کارکنان و پرسنل روبه رو شد. 
رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
بندرعباس عنوان کرد: در این دوره از المپیاد ورزشی 
مجموعا 6۵0 نفر در 12 رشته ورزشی شامل ورزش 
های انفرادی و گروهی در دو بخش آقایان و بانوان 
از  پانزدهمین دوره  افزود:   اند. وی  شرکت داشته 
دو  شامل  ورزشی  رشته   12 در   ورزشی  المپیاد 
ومیدانی در ماده های 100 متر و ماده 1۵00 متر 
مسابقات  زیر 40 سال،  و  بالا  های  رده سنی  در 
فوتسال، والیبال ساحلی، شنا در ماده کرال سینه 
بالای 3۵ سال و زیر 3۵ سال،شنا قورباغه بالا و 
زیر 3۵ سال و رشته دارت و پرتاب آزاد بسکتبال، 
برگزار  میز  روی  تنیس  و  تیراندازی  بدمینتون، 
شد.جهانداری گفت :  این مسابقات به همت کمیته 
ورزش و تفریحات سالم شهرداری بندرعباس انجام 
شد و  مسابقات به مدت دو ماه به طول انجامید و 

شرکت کنندگان با هم به رقابت پرداختند.

خبر لیگ برتر فوتبال ساحلی بانوان هرمزگان 

بنیامین ساحل هرمزگان قهرمان شد  

یادواره  بانوان   ساحلی  فوتبال  برتر  لیگ  دوره  نخستین 
بنیامین  تیم  شش  شرکت  با  هرمزگان  شهیده  شهیدان 
درخشان،   ستارگان  بندرعباس،   پرواز  هرمزگان،   ساحل 
پدیده کروئیه بندر خمیر و مقاومت میناب در دو گروه سه 
تیمی برگزار شد. در پایان دور مقدماتی این مسابقات تیم 
های اول به فینال و تیم های دوم گروه به بازی رده بندی 

راه یافتند.در بازی رده بندی تیم پدیده مکران جاسک با 
هدایت فاطمه آمده و سرپرستی آمنه کریمی با نتیجه پنج 
بر سه  تیم ستارگان درخشان را شکست داد و در مکان سوم 
ایستاد.در بازی فینال تیم بنیامین ساحل هرمزگان موفق 
شد در یک دیدار زیبا تیم پرواز را با نتیجه پنج بر صفر 
شکست دهد  و عنوان قهرمانی را کسب کند. داوران این 
دوره از مسابقات صدیقه کبری روشنایی، کبری چاشتی،  
عصمت شهدوستی،  مرضیه کرم کیش، نجمه ناصری و 
هدیه هاشمی پور بودند. ناظر داوری حمیده سلطانی زاده 
، ناظر مسابقات سمانه سالاری ، لیلا اقبالی و نماینده هیات 
برگزازی  کمیته  سوی  از  بودند.  محمدی  طاهره  فوتبال 
بهترین دروازه  عنوان  به  زاده  مسابقات هم مژگان مهدی 
بان، مهساعرب با 14 گل زده خانم گل و ملیحه نورالدینی 
لیگ  روز دوم  معرفی شدند.در  بازبکن  بهترین  عنوان   به 
برتر فوتبال ساحلی بانوان هرمزگان، تیم های پدیده مَکران 

جاسک و بنیامین ساحل هرمزگان پیروز میدان شدند.در 
ادامه این رقابت ها و از گروه الف تیم پدیده مَکران جاسک 
)10 تیر( در زمین ساحلی حقانی بندرعباس با نتیجه پرگل 
تیم  داد.همچنین  شکست  را  خمیر  بندر  کرویه  دو  بر   ۵
بنیامین ساحل هرمزگان با حضور بازیکنان باسابقه و لیگ 
برتری خود با نتیجه 9 بر یک تیم ستارگان درخشان را از 
پیش رو برداشت و دومین پیروزی خود را بدست آورد.در 
نخستین روز از لیگ برتر فوتبال ساحلی بانوان هرمزگان 
برتری تیم های پرواز و بنیامین ساحل هرمزگان رقم خورد . 
تیم پرواز )9 تیر( در زمین ساحلی حقانی بندرعباس با نتیجه 
پر گل 6 بر ۵ پدیده مکران جاسک را از پیش رو برداشت.

در دیگر دیدار این رقابت ها و از گروه ب تیم بنیامین ساحل 
هرمزگان با نتیجه 13 بر صفر مقاومت میناب را شکست داد. 
لیگ برتر فوتبال ساحلی بانوان هرمزگان با حضور شش تیم 

در دو گروه پیگیری می شود.

در هفته هفتم رقابت های لیگ برتر فوتبال 
ساحلی باشگاه های کشور:

یک برد و یک باخت حاصل تلاش 
نمایندگان هرمزگان

نمایندگان هرمزگان در هفته هفتم رقابت های لیگ 
برتر فوتبال ساحلی باشگاه های کشور صاحب یک 
هفتم  هفته  چارچوب  در  شدند.  باخت  یک  و  برد 
باشگاه های  ساحلی  فوتبال  برتر  لیگ  های  رقابت 
بر 1   4 نتیجه  با  بندرعباس  شهرداری  تیم  کشور 
میزبانش تیم شاهین خزر رودسر را شکست داد و با 
۵ امتیاز در جایگاه نهم جدول رده بندی قرار گرفت.

اما تیم فولاد هرمزگان در ورزشگاه خانگی خود  با 
نتیجه 4 بر 3 مغلوب هیات فوتبال اصفهان شد و با 
امتیاز در جایگاه هفتم جدول رده بندی  کسب 6 
باقی ماند.لیگ برتر فوتبال ساحلی کشور با حضور 10 
تیم در حال برگزاری است. فولادهرمزگان -3 صنعت 
فرش حداد 4 ،شاهین خزر رودسر یک - شهرداری 
بندرعباس 4 ،صدرشیمی یزد -2 مقاومت گلساپوش 
 ۷ اردکان  -2چادرملوی  گناوه  داود  ،حیات   4 یزد 
ومنطقه آزاد چابهار -3 پارس جنوبی بوشهر ۵  نتایج 
هفته هفتم لیگ برتر فوتبال ساحلی بود . در پایان 
هفته هفتم تیم مقاومت گلساپوش یزد با 1۸ امتیاز 
صدرنشین مسابقات است، تیم صدرشیمی یزد با 14 
امتیاز در رده دوم جدول قرار دارد و تیم صنعت فرش 

حداد اصفهان 13 امتیازی در رده سوم است.

خبر

محدویت و سانسور تا کجا؟

علی دولیخانی - روزهای گذشته، خبری از مصوبه جدید شورای عالی انقلاب فرهنگی 
منتشرشد ، که خبر از تصویب نظارت صدا و سیما بر شبکه نمایش خانگی می داد. این 
موضوع واکنش های زیادی از سوی مردم، هنرمندان و کانون های ذی ربط در پی داشت. 
شبکه نمایش خانگی که چند سالی رونق گرفته و در سال های اخیر به ویژه بعد از اپیدمی 
کرونا، به اوج کاری خود رسیده بود، مخاطبان زیادی را با خود همراه کرده بود. آمار و 
ارقام  حاکی از آن است که با جذب مخاطبان به شبکه نمایش خانگی، تماشای شبکه های 
ماهواره ای از رونق افتاده، و این موضوعی بسیار ارزشمند و دارای اهمیت برای جامعه 
ایران است. از زمان ورود شبکه های ماهواره ای، جریان های فکری و روانی در جامعه ایران 
دچار دگرگونی شده و نتایج خوبی را با خود به همراه نداشته است. و نگرانی های فرهنگی 
به ویژه برای کودکان و نوجوانان بیشتر شده، اما ورود شبکه نمایش خانگی به عرصه، و 
جلب رضایت مردم، توانسته تا حد قابل قبولی کنترل را از شبکه های ماهواره ای بگیرد. 
از طرف دیگر، سانسورها، محدویت ها و مشکلات صدا و سیما با هنرمندان باعث شد، 
تقریبا بیشتر هنرمندان مشهورکشور از این شبکه خارج شوند و به صورت مستقل به 
فعالیت بپردازند. و این امر، کاهش چشمگیر مخاطبان صدا و سیما را به دنبال داشت. از 
طرفی هنرمندان نیز نیازمند فضایی بودند تا در آن کار کنند و اندیشه ها و فضای فکری 
خود را به مخاطب انتقال دهند، که بی شک صدا و سیما با آن ها همسو نبود، از این رو 
شبکه نمایش خانگی فضایی تقریبا مناسب فراهم کرد، تا هنرمندان بتوانند با مخاطبان 

خود ارتباط برقرار کنند. مخاطبان زیادی به این شبکه جذب شدند. سرمایه گذاری های 
خوبی هم  در این زمینه شکل گرفت و شاهد رشد چشمگیری در این شبکه بودیم. اما 
باز طولی نکشید که محدودیت ها و سانسورها به سراغ شبکه نمایش خانگی نیز آمد. از 
نکات دیگر شبکه نمایش خانگی، رونق کسب و کارهای سینمایی بود، با محدودیت های 
صدا و سیما، هنرمندان زیادی از از کار بی کار شده بودند که با رونق شبکه نمایش 
خانگی توانستند دوباره به فعالیت خود ادامه دهند. به طور خلاصه با تمام محدودیت ها 
در هنر ایران، شبکه خانگی باز به کار خود ادامه می داد و مجالی بود تا هنرمندان بتوانند 
با ساخت کارهای خود به درآمدی نیز دست یابند. اما مجال رشد و توسعه بیشتر برای 
این کودک نوپا فراهم نشد، گمانه  زنی ها برای نظارت صدا و سیما بر این شبکه، هر روز 
بیشتر شد، تا سرانجام در سه شنبه، 3 تیرماه، نظارت این شبکه به سازمان صدا و سیما 
جمهوری اسلامی ایران واگذار شد. و بسیاری این امر را پایان شبکه خانگی خواندند. حال 
نگرانی ها از محدودیت ها و سانسورهای صدا و سیما حاکی است، سازمانی که بسیاری از 
هنرمندان با آن خداحافظی کرده بودند یا آن را تحریم کردند و برخی نیز که در لیست 
سیاه صدا و سیما هستند، همه و همه از نگرانی های است که وجود دارد؛ اوضاع سینما 
و تلویزیون ایران، خود دچار بحران جدی است، و هر تصمیم نادرست بیشتر به پیکره 
آن ضربه خواهد زد. کانون کارگردانان سینما در بیانیه ای گفت: »مشروعیت بخشیدن 
به نظارت تلویزیون بر شبکه نمایش خانگی و رفتن به سمت قانونی کردن این نظارت 
با تصمیم گیری از بالا بدون در نظر گرفتن نظر اهالی سینما و کارشناسان مستقل و 
بررسی همه جوانب تصمیمی اشتباه است که نتیجه آن بحران در شبکه نمایش خانگی 
خواهد بود.« در این بیانیه نسبت به تعطیلی شبکه نمایش خانگی و بیکاری بخش 
زیادی از صنوف سینمایی و بحران در جامعه سینما به مجلس شورای اسلامی هشدار 
داده شده است. اما آیا گوش شنوایی وجود دارد؟ تمام مشکلات، اقتصادی، اجتماعی، 
فرهنگی در کشور از هیچکس پوشیده نیست، و بر همگان روشن است، در میان تمامی 
این موضوعات، سرگرمی های مردم بسیار کاهش یافته، شاید بتوان گفت، سینما در حال 
حاضر یکی از راه هایی است که مردم برای حتی ساعاتی کوتاه به آن پناه می آورند، و 
گرفتن همین اندک سرگرمی نمی تواند منصفانه باشد! مسئولین شاید تصمیمات خود را 
صحیح و به نفع مردم بدانند، اما نباید نظر کارشناسان در تصمیم سازی ها کسب شود؟ 
همانطور که یک بازیگر نباید در تصمیمات اقتصادی دخالت کند، زیرا که سواد و مهارت 
لازم را ندارد، در عرصه سینما، خبرگان این حوزه باید صاحب نظر باشند. خانه سینما 
نیز روز شنبه اعتراض خود را به این مصوبه اعلام کرد و هم زمان هنرمندان بسیاری در 
شبکه های اجتماعی مخالفت خود را با واگذاری نظارت بر تولیدات شبکه نمایش خانگی 

به صدا و سیما را ابراز کردند. پرویز پرستویی، بازیگر شناخته شده سینمای ایران نیز 
در پستی اینستاگرامی خود، بیکاری گسترده سینماگران را نتیجه مصوبه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی دانسته و نوشته است: »لابد حالا اظهار خوشحالی می کنند که پیروز 
میدان هستند و هنرمندانی که باید با ساخت نمایش خانگی از ما مجوز بگیرند یا دوباره 
بر می گردند تلویزیون یا اینکه حسابشان با کرام الکاتبین است.« در ادامه واکنش ها، یک 
کارگردان سینما، گفت: »وقتی که سیاستگذار رسانه را نمی شناسد و به همین دلیل 
از آن وحشت دارد، مرتب در پی کنترل آن است. صدا و سیما فراگیرترین رسانه ملی 
در ایران بود و مدیران آن با  نگاه غلط و تک بعدی خود، باعث شدند که بخش اعظم 
مخاطبانشان را از دست بدهند«. او افزود: »نگاه کنترل کننده مدیران که رشد بخش 
خصوصی را خطری برای صدا و سیما می بینند، ترجیح می دهد این رسانه نوظهور را هم 
پایین بکشند و تولیدات آن را با ممیزی های تلویزیون  همخوان کنند و این یعنی هدایت 
مخاطب ایرانی به سمت سریال های ترکی و آمریکایی و فیلم هایی که بدون کنترل بخش 
دولتی در سطح جامعه ایران  پخش و دیده می شوند و نتیجه غایی آن، نابودی بخش 
مهمی از سینمای ایران و بیکاری چند هزار نفر متخصص است که سال هاست به سختی 
ادامه حیات می دهند.« مسئله ای دیگری که ذکر آن اهمیت دارد اینست که نهادهای 
تصمیم گیرنده، آرا و نظرات مردم و اهالی عرصه های مختلف را بشنوند، اگر به فکر مردم 
هستند و دغدغه  آن ها را دارند،  چرا صدایشان را نمی شنوند؟ سازمان های ذی ربط تا کی 
می خواهند این رویه را ادامه دهند؟ اکنون که تصمیمی گرفته شده و واکنش ها نسبت 
به آن را می بینند نباید در تصمیم خود تجدید نظر کنند؟ تلاش های نهادی نظارتی به 
دنبال بدست آوردن، شبکه نمایش خانگی، آدم را به یاد حسادت های دو رقیب می اندازد، 
اما آیا مردم باید تاوان این حسادت ها را بدهند؟ این تصمیمات یکطرفه، برای ادامه حیات 
یک جامعه مضر است، جامعه را سست و آسیب پذیر می کند؛ آیا به نظر شما با محدودیت 
شبکه نمایش خانگی، مردم دوباره به تماشای شبکه های ماهواره ای بر نمی گردند؟ یا 
تماشای فیلم و سریال ها را به روش های غیرمجاز دنبال نمی کنند؟ ما باید به فکر رشد و 
سلامت روانی جامعه باشیم. نهادهای تصمیم گیرنده، به گونه ای پیش می روند که گویا 
سالیان سال است از جامعه به دور هستند، باید این امر را پذیرفت که فرهنگ و عقاید 
در هر جامعه ای تغییر می کند، فرهنگ جهانی در حال تغییر است، خواسته ها و نیازهای 
مردم هر روز متفاوت تر از دیروز است، و ایستادن در مقابل این خواسته ها، چیزی جز 
ایجاد فاصله  مردم با مدیران  را درپی  نخواهد داشت. هنر سینمای ایران، بسیار دارای 
ارزش است، فعالیت های جهانی سینماگران ایرانی هر روزه بیشتر دیده می شود، کاش با 

نگاه یکطرفه این هنر ارزشمند را نابود نکنیم.

هفته چهاردهم لیگ دسته سوم فوتبال باشگاه های کشور برگزار شد : 

نمایندگان هرمزگان دو پیروزی شیرین دشت کردند
در دیدارهای هفته چهاردهم مرحله نهایی لیگ دسته 
سوم فوتبال باشگاه های کشور امروز سه شنبه سیزدهم 
تیر ماه  تیم هرنگ جوان  در ورزشگاه تختی بستک 
بر صفر دست  برتری یک  به  امیدیه  نفت  تیم  مقابل 
یافت. تک گل نماینده هرمزگان را علیرضا یوسف پور 

به ثمر رساند. 
هرنگ جوان بستک با این پیروزی 20  امتیازی شد  و 
در جدول رده بندی بالای سر تیم نفت امیدیه ایستاد. 
تیم شناورسازی مام وطن قشم  در ورزشگاه هفت تیر 
باغملک با تیم پارسا این شهر بازی کرد و موفق شد به 

پیروزی شیرین بیرون از خانه دست پیدا کند.  دو گل 
تیم شناورسازی - پی پشت را  محمد قاسمی و  مازیار 

شفاهی به ثمر رساندند. 
با این پیروزی 2۵  تیم شناورسازی مام وطن قشم  
امتیازی شد تا همچنان جز تیم های باشد که  شانس 
صعود به لیگ دسته دوم را داشته باشد.تیم های هرنگ 
جوان بستک و شناور سازی قشم در گروه سوم مرحله 
باغملک،   پارسا  های  تیم  با  سوم  دسته  لیگ  نهایی 
سپاهان نوین اصفهان ، خرم کشت افلاک خرم آباد، 
دیزل کوار فارس و  نفت امیدیه  هم گروه هستند.یزد لوله،  ایرانجوان بوشهر،  پرسپولیس شیراز ، شایان 
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تولید موفقیت آمیز گِرید میکروآلیاژی در فولاد هرمزگان

مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان گفت: با تلاش و همت کارکنان فولاد 
هرمزگان و به منظور افزایش کیفیت محصول، رضایت مندی هرچه بیشتر 
مشتریان و توسعه سبد محصولات شرکت در خردادماه سال جاری، رکورد 
کیفی تختال های بدون عیب این شرکت به 99.6۵ درصد افزایش یافت 
و گِرید جدید میکروآلیاژی S۳۵۵J۰WP )Corten( نیز با موفقیت 
تولید شد. عطاالله معروفخانی ضمن اعلام این خبر و در تأکید بر اهمیت 
کیفیت و تنوع محصولات تولیدی بنگاه های اقتصادی تصریح کرد: امروزه 
در بازار جهانی، رقابت بسیار شدیدی در عرصه تولید تختال وجود دارد 
و بدیهی است با توجه به این مهم، تولید تختال با کیفیت مطلوب و با 
کمترین هزینه، مزیت رقابتی محسوب می شود.مدیرعامل فولاد هرمزگان 
اظهار داشت: شرکت فولاد هرمزگان در راستای تحقق اهداف تعریف شده 
از سوی شرکت فولاد مبارکه به عنوان شرکت مادر، تولید تختال با کیفیت 
مطلوب و با قیمت رقابتی را در دستور کار خود قرار داده و خوشبختانه 
تاکنون موفق عمل کرده است.وی خاطرنشان کرد: در خردادماه 1402 
فولاد هرمزگان موفق شد میزان تختال های کیفی بدون عیب سطحی را 
که نیاز به عملیات تکمیلی نداشته به 99.6۵ درصد برساند. رکورد قبلی 
تختال های کیفی در بازرسی گرم به میزان 99.4۵ درصد کل تختال های 
فولاد  بود.مدیرعامل  آمده  دست  به   1401 فروردین ماه  در  تولیدی، 
هرمزگان افزود: همکاران سخت کوش در ناحیه فولادسازی و ریخته گری 
وجود  و  انرژی  تأمین  زمینه  در  فراوان  محدودیت های  وجود  با  مداوم 
گرمای طاقت فرسا، موفق به ثبت رکورد افزایش تولید سه ماه اول سال 
و کسب رکورد کیفیت محصول در خردادماه 1402 شدند.بنابر اظهارات 
معروفخانی، ثبت رکورد جدید کاهش عیوب گرم تختال از 0.۵۵ درصد در 
فروردین 1401 به 0.3۵ درصد در خردادماه 1402 حاصل تلاش گروهی 
همکاران در واحدهای تولیدی و تعمیراتی، دفاتر فنی تولید و تعمیرات، 
برنامه ریزی و کنترل کیفیت است که توانستند با کنترل فرایندهای تولید 
و اجرای دقیق دستورالعمل های کاری مطابق استانداردهای تعریف شده، 
شرایط کیفی فرایند را فراهم کنند.وی ادامه داد: با توجه به اهمیت کیفیت 
محصول در مبحث مشتری مداری، یکی از پروژه های مهم کیفی که از سال 
139۸ در فولاد هرمزگان تعریف شد پروژه کاهش پیک آپ نیتروژن به 
شمار می رود که به همت کارکنان فولاد هرمزگان با کار گروهی و همدلی 
انجام شد و هم اکنون به مرحله تثبیت پیک آپ نیتروژن به میزان کمتر از 
ppm 2.۵ رسیده است. پایش پیک آپ نیتروژن در فولادسازی هایی که 
تختال تولید می کنند به عنوان شاخص کل بیانگر وضعیت نحوه کنترل 

فرایند تولید در راستای تعهدات کیفی است.
 S۳۵۵J۰WP تولید آزمایشی و موفقیت آمیز گِرید میکروآلیاژی

)Corten
مدیرعامل فولاد هرمزگان عنوان کرد: از دیگر دستاوردهای فولاد هرمزگان 
گرید  آزمایشی  تولید  کیفی،  رکورد  کسب  با  هم زمان  خردادماه  در 
انجام  به  با موفقیت  بود که   )S۳۵۵J۰WP )Corten میکروآلیاژی
رسید. از ویژگی های این گرید استحکام بالا و مقاومت به خوردگی است 
و در ساخت سازه های خاص استفاده می شود. این گرید علاوه بر عناصر 
آلیاژی نیوبیوم، کرم و نیکل، به فسفر در دامنه 0.06 تا 0.12 درصد نیاز 
داشت و مجموع این شرایط خارج از محدوده ظرفیت فولاد هرمزگان بود؛ 
اما با بررسی های کارشناسی و ارزیابی ها صورت گرفته، دستورالعمل های 

عملیاتی تدوین و تولید آزمایشی محصول فوق با موفقیت به انجام رسید.
 کاهش ذوب های خارج از رنج آنالیزی سفارش مشتری

وی از کاهش ذوب های خارج از رنج )Range( تولید و افزایش راندمان 
تولید به عنوان یکی از دستاوردهای شرکت در زمینه ایجاد ارزش افزوده 
بیشتر برای شرکت یاد و اضافه کرد: کاهش ذوب های خارج از رنج آنالیزی 

سفارش مشتری در سه ماهه اول سال 1402 نسبت به سه ماه آخر سال 
1401، از 0.11 درصد به 0.0۸ درصد معادل فقط سه ذوب از 3۷3۸ ذوب 
تولیدی رسید که گامی مثبت در جهت ارائه محصولات با کیفیت مطلوب 
و پایدار به شمار می رود و نتیجه همدلی و کار گروهی همکاران در واحد 

تولید ذوب، دفتر فنی تولید و کنترل کیفیت است.
کرد:  تأکید  خود  سخنان  پایانی  بخش  در  هرمزگان  فولاد  عامل  مدیر 
موفقیت های پی درپی و مستمر فولاد هرمزگان میسر نشده است، مگر 
در سایه الطاف خداوند و تلاش جمعی و جهادگونه همه معاونان، مدیران 
مختلف  بخش های  در  حاضر  شرکت های  و  هرمزگان  فولاد  کارکنان  و 
و  صادقانه  سازمان،  کیفی  و  کمّی  اهداف  تحقق  مسیر  در  همواره  که 
صمیمانه همت گماشته اند؛ تلاشی که سازمان را گام به گام به تحقق شعار 
مشتری مداری در سال »مهار تورم و رشد تولید« نزدیک می کند و شایسته 

قدردانی است.

گزارش مقبول عملکرد فولاد هرمزگان برای 

سال مالی ۱۴۰۱ 
معاون مالی و اقتصادی شرکت فولاد هرمزگان گفت: مجمع عمومی عادی 
سالیانه صاحبان سهام شرکت فولاد هرمزگان برای سال مالی منتهی به 
29 اسفند 1401 در تاریخ 30 خردادماه سال 1402 برگزار شد و اخذ 
گزارش مقبول از حسابرس و بازرس قانونی یکی از مهم ترین نتایج عملکرد 
سال 1401 شرکت فولاد هرمزگان بود که در جلسه اشاره شده توسط 
نماینده حسابرس قرائت شد و شفافیت آن نیز به تأیید نماینده سازمان 
بورس و اوراق بهادار رسید.مصطفی متقی ، در خصوص نظر حسابرس در 
مورد گزارش مالی شرکت فولاد هرمزگان، بیان کرد: اظهارنظر حسابرسی 
برای عملکرد یک بنگاه اقتصادی نشان دهنده وضعیت مدیریت اجرایی، 
ناظر  از دیدگاه یک  عملیاتی، مالی و همچنین راستی آزمایی فعالیت ها 
حقوقی قانونی مستقل و اعتباردهی به صورت های مالی است.اظهارنظر 
کارایی  اثربخشی،  در جریان  را  جامعه  و  مستقل، سهام داران  حسابرس 
و رخدادهای مالی در پروژه ها و قراردادها شرکت مورد حسابرسی قرار 
می دهد.معاون مالی و اقتصادی شرکت فولاد هرمزگان اضافه کرد: منظور 
از اظهارنظر مقبول اظهارنظری است که حسابرس را به این یقین برساند 
با  حسابداری  استانداردهای  اساس  بر  مالی  صورت های  بررسی  با  که 
رعایت منافع سهام داران، کلیه عملکرد شرکت که نهایتاً در گزارش های 
واحد مالی مورد رسیدگی قرار گرفته، در مختصات قابل قبول قرار دارد.در 
واقع، حسابرس باید این به نتیجه برسد که در بررسی وضعیت مالی، نتایج 
عملیات و تغییرات در وضعیت مالی از جنبه های مختلف، مطابق معیارهای 
پذیرفته شده حسابداری است. اظهارنظر »مقبول« در گزارش حسابرس 
مستقل، زمانی رخ می دهد که صورت های مالی، از هر نوع تحریفی به دور 
باشد.متقی تأکید کرد: شرکت فولاد هرمزگان به عنوان یکی از بزرگ ترین 
تولیدکنندگان فولاد کشور و پذیرفته شده در بازار سرمایه با نماد »هرمز«، 
توانست در سال 1401 نظر »مقبول« مؤسسه حسابرسی را برای گزارش 
و  اول  تراز  از مؤسسه حسابرسی  مقبول  دریافت کند.اخذ گزارش  خود 
معتمد سازمان بورس و اوراق بهادار نشان دهنده رعایت همه ضوابط، قوانین 
حاکمه و آیین نامه های داخلی منطبق بر رعایت صرفه و صلاح شرکت بر 
اقتصادی است و در صورت عدم رعایت  اساس گزارش های کنترل های 
امر توسط  این  تنزیل حقوق صاحبان سهام می شود،  باعث  موضوع که 
حسابرس جزء بندهای شرط در گزارش صورت های مالی افشا می گردید؛ 
اما با تلاش همه همکاران در شرکت فولاد هرمزگان و تلاش مستمر در 
ارزش آفرینی، تولید کیفی، کنترل بهای تمام شده، تعالی سازمان و توسعه 
نیروهای انسانی، خرید اقتصادی و حضور در بازارهای داخلی و خارجی، این 

شرکت توانست در نهایت با سود خالص ۵4 هزار و ۸60 میلیارد ریال سال 
1401 را به پایان برساند.وی در پایان تصریح کرد: تلاش همه همکاران در 
اعتلای نام »فولاد هرمزگان« و حفظ رشد منافع سهام داران ستودنی است 

و ادامه این روند، سرلوحه کار همه ارکان این شرکت خواهد بود.

توسعه کشور از مسیر صنعت و معدن 

می گذرد
به  یادداشتی  هرمزگاندر  فولاد  شرکت  مدیرعامل  معروفخانی،  عطاالله 
مناسبت روز صنعت و معدن تمرکز حداکثری بر توسعه معدن و صنایع 
معدنی و توجه حداکثری به فعالان این حوزه را ضروری دانست . در بخشی 
از این یادداشت به دستاوردهای فولاد هرمزگان اشاره شده است که تقدیم 
مخاطبان می گردد . بخش صنعت و معدن یکی از مهم ترین بخش های 
اقتصادی و بزرگ ترین بخش مولد کشور به شمار می رود. این حوزه می تواند 
بیش ازپیش در تولید ناخالص داخلی کشور ایفای نقش کند. این بخش به 
دلیل اهمیت و نقشی که در اقتصاد دارد، اصلی ترین حوزه به منظور تحقق 
اهداف در نظر گرفته شده برای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی محسوب 
می شود.با توجه به اینکه کشور ایران جزو برترین دارندگان مواد معدنی 
دنیاست و با عنایت به سهم بخش صنعت از تولید ناخالص داخلی، بدون 

شک تنها راه توسعه کشور از بخش صنعت و معدن می گذرد.
متأسفانه همچنان ساختار اقتصادی ایران به نفت و درآمدهای نفتی وابسته 
است؛ ازاین رو رشد و توسعه بخش صنعت با تکیه بر اقتصاد دانش بنیان و 
اتکا به منابع داخلی می تواند یکی از بهترین گزینه هایی باشد که اقتصاد 
کشور را از وضعیت تک محصولی و آسیب پذیری در برابر تهدیدهای خارجی 
رها می سازد و این راهبرد به درستی همان اصلی است که در سیاست های 
اقتصاد مقاومتی به خوبی در نظر گرفته شده است.بخش معدن و  کلی 
نیز نشان داده است که  اقتصاد جهانی  صنایع معدنی در دوران بحران 
آسیب پذیری کمی در فرایندهای اقتصادی داشته و بیشترین کمک را به 
اقتصاد کشورها و ازجمله کشورمان کرده است.بهترین گواه بر این مدعا این 
است که بنا بر آخرین گزارش انجمن جهانی فولاد، علی رغم کاهش ۵.1 
درصدی مجموع تولید جهانی فولاد طی ماه می 2023 میلادی )از 11 
اردیبهشت تا 10 خردادماه 1402( تولید ایران طی این ماه و همچنین 
در پنج ماه ابتدای سال میلادی با رشد ۸.۸ درصدی مواجه بوده است.

با نگاهی به دستاوردهای دو سال اخیر فولاد هرمزگان، به خوبی می توان 
دریافت که چنانچه این صنعت با کمبود مواد اولیه و محدودیت های انرژی 
مواجه نباشد، به خوبی می تواند در تحقق اهداف سند چشم انداز و تولید 
۵۵ میلیون تن فولاد نقش آفرینی کند.فولاد هرمزگان در سال 1401 در 
حماسه ای کم نظیر، شعار »تولید؛ دانش بنیان؛ اشتغال آفرین« را با تولید 
ارزشمند  دستاوردی  کرد.  عملیاتی  فولاد  تن  هزار   ۵4۵ و  یک میلیون 
ظرفیت  از  فراتر  و  سالانه  برنامه  درصد  از 102  بیش  محقق شدن  که 
اسمی شرکت را نشان می دهد.این موفقیت در حالی به دست آمد که 
طی سال های گذشته، صنایع کشور، به ویژه صنعت فولاد در تابستان با 
محدودیت تأمین برق و در زمستان با محدودیت تأمین گاز مواجه بودند و 
همین امر باعث شد میزان قابل توجهی تولید را از دست بدهند. بااین حال 
در سال 1401 جهادگران فولاد هرمزگان توانستند با ثبت بیش از 30 
رکورد در فولادسازی همه موانع تولید را پشت سر گذارند و نشان دهند 
که جذب سرمایه های داخلی و خارجی در توسعه معدن و صنایع معدنی 
افق روشنی ایجاد می کند.برنامه ریزی فولاد هرمزگان در سال 1402 این 
بوده که در لبیک به شعار سال مبنی بر »مهار تورم و رشد تولید«، بخش 
دوم یعنی رشد تولید را محقق کند. خوشبختانه با تلاش همکاران و تداوم 
راهبردهای سال گذشته توانستیم یک رکورد تاریخی برجای بگذاریم و 

سال 1402 را نیز با دو رکوردشکنی ماهیانه آغاز کردیم. در فروردین ماه با 
تولید 1۵6 هزار و 23۷ تن و در اردیبهشت ماه با تولید 1۵6 هزار و ۵66 
تن تختال، فولاد هرمزگان را از ظرفیت اسمی و برنامه ها جلو انداختیم.در 
خردادماه که برای نخستین بار محدودیت های تأمین برق زودتر از نیمه 
آن آغاز شدند، باز هم شاهد عملکرد خیره کننده از فولاد هرمزگان بودیم؛ 
به طوری که در این ماه 136 هزار و 333 تن تختال تولید کردیم که این 
میزان تولید، فراتر از ظرفیت اسمی ماهیانه به میزان 12۵ هزار تن است. 
به این ترتیب، در بهار امسال، فولاد هرمزگان با تولید 449 هزار و 136 
تن تختال، ضمن دست یابی رشد 14.۸ درصدی، بالاترین عملکرد تولیدی 
تاریخ فعالیت خود در سه ماه نخست سال را برجای گذاشت. همچنین 
بهار امسال در واحد احیا مستقیم توانستیم با تولید 46۷ هزار و 6۵4 تن 
آهن اسفنجی، به رشد 4.2 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل دست 
یابیم، بنابراین می توان گفت عملًا فولاد هرمزگان یکی از پرچم داران رشد 
تولید و تحقق شعار سال بوده است.در حوزه توسعه صنعت فولاد باید اذعان 
داشت که افزایش تولید فولاد کشور ازاین پس در سواحل خلیج فارس و در 
استان هرمزگان بیش ازپیش برنامه ریزی شده است و سهم فولاد هرمزگان 
در این حوزه افزایش تولید فولاد خام تا 3 میلیون تن و احداث خط نورد 
گرم برای تولید انواع ورق های گرم با ارزش افزوده بیشتر است. خوشبختانه 
با حمایت های هیئت مدیره شرکت و فولاد مبارکه به عنوان شرکت مادر، 
این توسعه در بسیاری از بخش ها طبق برنامه در حال پیشرفت است.

امسال نیز همانند سال گذشته به گونه ای برنامه ریزی شده است که همگام با 
اهداف هلدینگ فولاد مبارکه که در هر شرایطی حامی فولاد هرمزگان بوده 
است، تولید یک میلیون و ۵۵0 هزار تن تختال را محقق کنیم. همچنین 
در سال  امیدواریم  که  داریم  اقدام  در دست  متعددی  توسعه  طرح های 
جاری به پیشرفت قابل توجهی در این پروژه ها دست یابیم. به اتفاق سایر 
همکاران در بخش های مختلف شرکت بر این باوریم که فولاد هرمزگان 
شرکتی پویا و پیشرو است. اکنون شعار »ما می توانیم« در همه بخش های 
سازمان نهادینه و به فرهنگ سازمانی مبدل شده است. بدون شک در سایه 
الطاف الهی و با همت بلند همکاران، قادر خواهیم بود بر تمام مشکلات و 

محدودیت ها غلبه کنیم.

صرفه جویی 7۰۰هزار دلاری با تحقق

 رویکرد بومی سازی 
رویکرد بومی سازی، دست یابی به دانش فنی ساخت و تولید، تأمین پایدار 
و  واردات  به  وابستگی صنایع کشور  موردنیاز، کاهش  تجهیزات  و  اقلام 
جلوگیری از خروج ارز است. فولاد هرمزگان به عنوان یکی از تولیدکنندگان 
فولاد کشور مفتخر است که در این مسیر و افق روشن همواره از پیشگامان 
بوده و توانسته با بومی سازی تجهیزات و قطعات حساس و مهم موردنیاز این 
صنعت گام های ارزنده ای در خودکفایی و رهایی از وابستگی کشور بردارد.

مجید ابوعطیوی، مدیر خدمات فنی و پشتیبانی و سرپرست بومی سازی 
فولاد هرمزگان گفت :شرکت فولاد هرمزگان در سال های اخیر با اتخاذ 
رویکرد بومی سازی و توجه به سازندگان داخلی، توانست بسیاری از نیازهای 
ارتقای دانش فنی  از ساخت داخل تأمین کند.  خود را به جای واردات، 
ساخت کارشناسان شرکت و دیگر شرکت های سازنده داخلی، انحصارزدایی 
در ساخت قطعات، کاهش وابستگی، تأمین پایدار، جلوگیری از خروج ارز، 
ارتقای کیفیت قطعات، کوتاه شدن مدت زمان تأمین و عملیاتی کردن توان 
و ظرفیت های علمی کشور از مهم ترین دستاوردها و اهداف فولاد هرمزگان 
در فرایند بومی سازی بوده است.مدیر خدمات فنی و پشتیبانی و سرپرست 
بومی سازی فولاد هرمزگان افزود بومی سازی یکی از راهبردهای اصلی در 
سال های اخیر بوده است؛ به گونه ای که خوشبختانه در این فرایند تاکنون 

ده ها قطعه و تجهیز در فولاد هرمزگان بومی سازی شده است. 
در فولاد هرمزگان بومی سازی در کمیته ها و تیم های تخصصی با حمایت 
از صنعتگران، تولیدکنندگان، شرکت های دانش بنیان و سرمایه گذاری های 

قابل توجه شرکت در این حوزه دنبال می شود. 
این امر در قالب پروژه ها و کارهای تیمی )TQ(، توسط کارشناسان و 
پیگیری  تعامل گسترده آن ها با شرکت های سازنده و دانش بنیان دائماً 
و انجام می شود.ابوعطیوی  تصریح کرد : خوشبختانه طی دو سال اخیر 
صرفه جویی قابل توجهی برای شرکت حاصل شده است؛ به طوری که در 
سال 1401 بیش از ۷00 هزار دلار صرفه جویی ارزی برای شرکت به دست 
آمده است. این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل حدود 12 درصد 

رشد را نشان می دهد. 


